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REVISTA PRESEI 

 

 

 Guvernul a adoptat OUG care prevede soluţii pentru accelerarea şi 

simplificarea procedurilor de achiziţii publice 

Şeful Cancelariei prim-ministrului, Ionel Dancă, a declarat joi că Guvernul a 

adoptat o ordonanţă de urgenţă prin care sunt simplificate procedurile de achiziţii 

publice. 

 

"Un alt act normativ adoptat în şedinţa de guvern din această seară este o 

ordonanţă de urgenţă în domeniul achiziţiilor publice. Aceasta a fost adoptată în 

prima lectură în şedinţa de guvern anterioară, ca urmare a declarării 

neconstituţionale a Ordonanţei 23/2020 în privinţa unor aspecte legate de 

funcţionarea unor instanţe chemate să judece contestaţii la proceduri de achiziţii 

publice. Ca urmare a deciziei Curţii Constituţionale, noua ordonanţă de urgenţă în 

domeniul achiziţiilor publice pune în acord textul actului normativ cu decizia CCR 

şi, în acelaşi timp, adoptă soluţiile pentru accelerarea şi simplificarea procedurilor 

de achiziţii publice. Au fost stabilite termene fixe de evaluare a ofertelor detaliate 

pe diverse tipuri de proceduri, a fost redus timpul controlului ex ante prin 

digitalizarea acestui control şi, de asemenea, prin aplicarea unui mecanism 

informatic pentru proceduri simplificate în evaluarea ofertelor", a spus Dancă la 

Palatul Victoria, după şedinţa de guvern. 

 

El a adăugat că acest act normativ este extrem de important în vederea simplificării 

procedurilor de achiziţii publice.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Legea carantinei și izolării, amendată de PSD/ Principalele prevederi votate 

în Camera Deputaților 

Noua lege a carantinei și izolării a fost votată, joi, de deputați. Actul normativ 

urmează să fie transmis Senatului pentru dezbatere și adoptare. Votul a venit după 

ce Comisia juridică a adoptat un raport favorabil la proiectul Guvernului privind 

carantinarea şi izolarea, fiind acceptate mai multe amendamente convenite şi în 

urma discuţiei cu secretarul de stat în MAI Raed Arafat. Mai exact, izolarea va fi 

obligatorie pentru bolnavi, carantina va fi instituită printr-un ordin al Direcției de 

Sănătate Publică pentru fiecare persoană și se aplică suspecților. Ordinul DSP 

poate fi atacat in instanță. 

 Proiectul Guvernului privind carantina și izolarea, modificat în Parlament, 

adoptat de deputați. Parlamentarii de la partidul lui Ponta, singurii care au 

votat "împotrivă" 

Secretarul de stat în MAI Raed Arafat a declarat, la şedinţa Comisiei Juridice că în 

urma discuţiei cu reprezentanţii Parlamentului, s-a ajuns la un proiect viabil, care 

permite autorităţilor "să-şi facă treaba". 

 

CONSULTĂ AICI RAPORTUL COMISIEI JURIDICE 

 

Deputații au votat raportul final cu 24 de voturi pentru raport şi o abţinere. 

 

Principalele prevederi ale legii carantinării adoptate in Comsia Juridică: 

 izolarea poate fi obligatorie pentru bolnavi daca medicul constată riscul de 

transmitere a unei boli infectocontagioase cu risc iminent de transmitere 

comunitară informeaza Directia de Sanatate Publica care poate decide 

izolarea persoanei în unitatea sanitară prin act individual. Izolarea se va face 

în spital pentru bolnavi sau la domiciliu pentru asimptomatic. 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24163951-deputatii-dezbat-voteaza-legea-privind-carantina-izolarea-modificata-psd.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24163951-deputatii-dezbat-voteaza-legea-privind-carantina-izolarea-modificata-psd.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24163951-deputatii-dezbat-voteaza-legea-privind-carantina-izolarea-modificata-psd.htm
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-07-9-24163943-0-raport-lege-carantina-izolare.doc
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 Art 5, alin 3 În situația în care, într-un caz individual, un medic pe baza 

examinărilor clinice și paraclinice constată riscul de transmitere a unei boli 

infectocontagioase cu risc iminent de transmitere comunitară informeaza 

Directia de Sanatate Publica care poate decide izolarea persoanei în unitatea 

sanitară prin act individual. Decizia va conține mențiuni cu privire la data si 

emitentul actului, numele si datele persoanei izolate, durata măsurii si calea 

de atac prevăzută de lege. 

 carantina va fi instituită printr-un ordin al Direcției de Sănătate Publică 

pentru fiecare persoană și se aplică suspecțiilor/ Ordinul DSP poate fi atacat 

in instanță. Carantina poate fi la domiciliu fie în spații destinate pentru 

acestui lucru. 

 Cei care părăsesc carantina instituționalizată vor plăti costurile acesteia. 

 Bunurile suspecte de a fi contaminate, sunt carantinate până la 

decontaminare sau distrugere, după caz, conform prevederilor legale in 

vigoare. Decizia de carantinare este un act administrativ și va fi comunicată 

persoanei al cărui bun se carantinează. Procedura de aplicare a măsurii de 

carantinare a bunurilor se stabilește prin ordin al Ministrului Sănătății. Nu 

pot fi carantinate bunurile de folosință personală aparținând persoanelor 

internate sau aflate în carantină sau izolare. În cazul distrugerii bunurilor, 

proprietarul acestora va fi despăgubit, din bugetul Ministerului Sănătății. 

 Tratamentul va putea fi refuzat de către pacienți în scris. 

 Conducătorii instituțiilor implicate pot dispune detașări pe durată limitată, de 

maxim 30 de zile, a personalului medical, paramedical și auxiliar specializat, 

prin ordin al ministrului sănătății, al Comandantului acțiunii sau, după caz, 

al conducătorului instituției. Ordinul de detașare nu se poate prelungi fără 

acordul persoanei în cauză. Ordinul poate fi atacat, în termen legal, la 

instanța de contencios administrativ. 

 Prin hotărâre a Guvernului se stabilește lista bolilor infectocontagioase 

pentru care se instituie izolarea la domiciliu, sau în unități sanitare, precum 

și lista unităților sanitare de bază, în care se tratează.  
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Măsurile de izolare se aplică pentru persoanele bolnave, cu semne şi 

simptome sugestive sau purtătoare ale agentului patogen. 

Camera Deputaților este prima cameră sesizată iar după ce va fi adoptat va intra în 

dezbaterea Senatului tot în regim de urgență. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Președintele Klaus Iohannis a transmis parlamentului “o dare de seamă” privind 

acțiunile din timpul Stării de urgență: Pandemia a pus în evidență o serie de 

vulnerabilități sistemice. Reformarea marilor sisteme publice nu mai poate fi 

amânată. Fac apel la o colaborare loială între instituțiile fundamentale! Parlamentul 

să adopte urgent cadrul legislativ necesar pentru protejarea oamenilor. Virusul nu 

are culoare politică. 

Potrivit președintelui, documentul prezintă sintetic și transparent acțiunile avute în 

starea de urgență pentru a atinge obiectivele prioritare urmărite – protejarea 

sănătății cetățenilor, limitarea efectelor, relansarea economiei. Amintim că astăzi s-

au înregistrat 614 cazuri noi de coronavirus, un record absolut. 

Principalele declarații: 

 Documentul propune și măsuri pentru a îmbunătăți capacitatea de răspuns. 

Pandemia a generat o criză la nivel mondial care a reclamat acțiuni rapide.  

 Ne aflăm azi la aproape jumătate de an de la 30 ianuarie când OMS 

recunoștea riscurile majore reprezentate de epidemie. Noul coronavirus a 

schimbat radical viețile tuturor, a pus la încercare sistemele de sănătate, 

protecție socială și cele economice.  

 Realitatea ne arată că pericolul unei răspândiri masive a virusului a putut fi 

evitat doar prin măsuri ferme. România a acționat la timp, eficient! Pe 16 

martie am semnat decretul privind instituirea stării de urgență. 
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 Unica rațiune a acestor măsuri restrictive a fost evitarea unui scenariu negru, 

cu victime și îmbolnăviri, inevitabil mai ales că România nu avea stocuri 

medicale pentru situații de urgență. Toate statele erau în cursa 

contracronometru! 

 În evaluarea situației am luat în considerare și una din caracteristicile 

esențiale și anume existența celei mai numeroase Diaspore din Europa. 

Revenirea pe teritoriul național a unui număr important de persoane a fost 

una dintre cele mai mari provocări și un argument pentru starea de urgență. 

 Într-un context dominat de evoluții nefavorabile a fost nevoie de o 

intervenție rapidă, coordonată și eficientă și un comportament responsabil și 

solidar din partea cetățenilor.  

 Evoluția la nivel național a evidențiat carențe majore în cele mai importante 

sisteme, în special cel medical, cu lipsă de materiale. Pandemia a scos la 

iveală și fragilități sistemice, o economie dezechilbrată, productivitate 

scăzută, capacitate administrativă redusă. 

 Criza COVID a pus o presiune uriașă pe marile sisteme publice subfinanțate 

și uneori gestionate fără simț de răspundere. Lipsa de responsabilitate a 

guvernărilor anterioare au avut un impact negativ!  

 Din cauza vulnerabilităților sistemice efortul autorităților a fost cu atât mai 

anevoios! În pofida acestor condiții deosebite instituțiile implicate direct au 

reușit prin măsuri dure, excepționale să diminueze efectele negative 

acționând rapid, proporțional și eficient. 

 Asta ar fi fost imposibil fără profesionalismul și dedicarea personalului 

medical! Datorită modului în care cei din prima linie și-au făcut datoria s-a 

evitat o criză sanitară de proporții. Răspunsul cetățenilor a fost unui 

covârșitor pozitiv.  

 Modul responsabil și rațional prin care s-au raportat a dovedit că românii au 

înțeles gravitatea situației. Deși restricțiile au fost fără precedent, justețea și 

proporționalitatea acestora au fost întărite și de comportamentul majorității 

cetățenilor.  
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 Sectorul neguvernamental și economic s-au alăturat demersurilor statului, 

contribuția lor fiind semnificativă. Pe durata stării de urgență am participat 

constant la videoconferințe cu cei implicați. 

 Toate aceste evenimente au fost anunțate transparent iar rezultatul dialogului 

a fost de fiecare dată comunicat public. Prin promptitudinea reacțiilor, cadrul 

excepțional creat, măsurile luate România s-a dovedit a fi una din țările cu 

capacitatea de a gestiona adecvat riscurile și de a acționa rapid, oportun și 

corect.  

 Astfel, datele statistice relevă faptul că deși nu dispune nici pe departe de 

resursele financiare ale altor state și nici de un sistem sanitar performant, 

România a gestionat eficient criza în timpul stării de urgență. 

 Totuși, am avut în față tabloul a 30 de ani de eșecuri. Sunt carențe majore, 

imposibil de suplinit! Efortul de construcție va fi de durată. Pașii mari făcuți 

acum în direcția unei ample digitalizări trebuie continuați accelerat. Tot ce s-

a dovedit că nu funcționează trebuie așezat pe baze corecte.  

 Am trimis un set de măsuri pentru ca în viitoare situații de criză, cu lecțiile 

acestei experiențe, statul să aibă o capacitate crescută de răspuns! 

 Țin să menționez una din marile probleme cu care ne-am confruntat, lipsa 

unei legislații coerente și bine gândite! Am fost nevoiți să gestionăm 

pandemia cu legi slabe, sumar croite, a trebuit să ajustăm din mers legislația. 

 În viața unui stat există situații excepționale, în care chiar paradigma acțiunii 

statale se schimbă. Regimul stării de urgență a fost gândit ca să asigure un 

răspuns prompt. Întregul cadru normativ trebuie regândit, trebuie să cuprindă 

instrumente suficiente pentru o acțiune eficientă. 

 Prin  Constituție în situații de criză sanitară statul e obligat să ia măsuri. 

Soluțiile legislative trebuie să asigure un just echilibru între drepturi și 

libertăți dar și depășirea crizei. De aceea, în spiritul Constituției fac un apel 

la colaborare loială între instituțiile fundamentale! 
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 Nu e momentul disputelor politice! Interesul comun trebuie să fie mai presus 

de orice, salvarea vieții românilor, protejarea cetățenilor. În astfel momente 

de cumpănă politicienii din toate partidele trebuie să fie la înălțimea 

funcțiilor! 

 Vedem tot felul de contre și dispute. România și românii au nevoie de 

argumente raționale, solide, de disponibilitate de a asculta experții din 

domeniu, de a găsi soluțiile bune. 

 Este nevoie ca împreună, uniți, autorități, politicieni, jurnaliști, societate 

civilă, să transmitem un mesaj unitar. Virusul e real, nu poate fi interzis 

prin lege și nu dispare de la sine prin negarea existenței lui. 

 Fac un apel ca Parlamentul să adopte urgent cadrul de care este nevoie! 

 Dragi români, am intrat de aproape jumătate de an de o perioadă cu 

incertitudini. E absolut normal să ne dorim ca totul să fie cum a fost. Și eu 

îmi doresc, dar deocamdată nu e posibil! Avem soluții pentru a ne relua 

viețile aproape de normalitate, dar ține de responsabilitatea fiecăruia ca să 

reușim. Oricâte eforturi face statul, sănătatea noastră ține și de conștiința 

fiecăruia. 

 Măsurile de prevenție nu ne fac viața mai grea, ci ne protejează! Să nu 

pierdem ce am câștigat deja! Suntem o națiune puternică și putem să trecem 

cu bine împreună peste această perioadă! 

Astăzi Camera Deputaților dezbate proiectul privind carantinarea și izolarea 

persoanelor în contextul pandemiei. Ministrul Sănătății declara că în urma deciziei 

CCR au plecat 30.000 de persoane din izolare (suspecte, nu neapărat infectate cu 

coronavirus – n.r.), 1.200 din carantină și 624 de pacienți s-au externat din spital. 

Autoritățile au suspendat carantina și izolarea pe 3 iulie. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Salariul mediu net pe economie a ajuns la 3.179 de lei, în luna mai, pe fondul 

reducerii activității și unor dificultăți la încasarea facturilor. Creșteri de până 

la 20% în industria petrolieră (față de aprilie) și de 3-5% în Învățământ și 

Sănătate. 

▪ În luna mai 2020, câştigul salarial mediu nominal brut a fost de 5.188 lei, cu 13 

lei (-0,2%) mai mic decât în luna aprilie 2020. 

▪ Comparativ cu luna mai a anului precedent, câştigul salarial mediu nominal net a 

crescut cu 2,5%, procent comparabil cu cel al preţurilor de consum. 

INSSE precizează că scăderile câştigului salarial mediu net faţă de luna aprilie 

2020 au fost cauzate de întreruperi/încetări ale activităţii, de continuarea şomajului 

tehnic de către mulţi agenţi economici, dar și de reducerea producţiei și a 

încasărilor cauzate de carantină. 

Cele mai semnificative scăderi ale câştigului salarial mediu net : 

 – 16% în sectorul financiar și asigurări 

 – 12% în transporturi aeriene; 

 – 2% în agricultură 

Cele mai importante creșteri lunare ale câștigului salarial mediu net: 

 +20% în extracția petrolului 

 +15% în industria ușoară 

 +11% în industria mobilei 

 +7% în activitățile de poștă și curierat. 

În sectoarele publice salariile au fluctuat puțin față de luna trecută: 

  +1% în administrație 

 +5,4% în Învățământ 

 +3,2% în Sănătate 

(Sursa: Comunicatul integral al INSSE) 

https://insse.ro/cms/sites/default/files/com_presa/com_pdf/cs05r20.pdf
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 Guvernul Orban vrea să modifice legislația achizițiilor publice printr-o 

Ordonanță de Urgență de peste 40 de pagini: Digitalizarea controlului ex-

ante, printre măsuri 

Invocând riscul pierderii unor fonduri europene de peste 2,1 miliarde de euro, 

întârzierea unor proiecte de investiții majore și litigiile care întârzie constant 

graficul de realizare a unor proiecte finanțate din fonduri UE, Guvernul vrea să 

adopte joi printr-o Ordonanță de urgență de peste 40 de pagini mai multe măsuri de 

'flexibilizate a sistemului achizițiilor publice'. Una dintre măsuri este digitalizarea 

controlului ex ante, care ar reduce timpul alocat verificărilor fără a scădea și 

calitatea controlului, se arată în proiect. 

UPDATE Proiectul de OUG a fost aprobat. 

 

Guvernul are pe ordinea de zi a sedinței de joi adoptarea unui proiect de Ordonanță 

de urgență de peste 40 de pagini privind unele măsuri în domeniul achizițiilor 

publice. 

 

CITEȘTE AICI PROIECTUL DE OUG ȘI NOTA DE FUNDAMENTARE A 

ACESTUIA. 

 Cum este motivata urgența adoptării acestor măsuri: 

- Având în vedere necesitatea adoptării unor măsuri urgente pentru perfecționarea 

și flexibilizarea sistemului achizițiilor publice, în caz contrar existând riscul 

diminuării gradului de cheltuire a fondurilor alocate, inclusiv a fondurilor 

europene, consecința cea mai gravă în acest caz reprezentând-o 

amânarea/întârzierea implementării unor proiecte de investiții majore, cu impact 

social și economic la nivel național sau local; 

- Luând în considerare că atragerea fondurilor europene reprezintă o prioritate 

pentru România, atât la nivelul Guvernului, cât și la nivelul structurilor de 

specialitate implicate în coordonarea și gestionarea acestor fonduri, având în 

vedere potențialul lor de a susține dezvoltarea pe termen scurt, mediu și lung a 

economiei și a societății românești, în general; 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-07-9-24163520-0-oug-achizitii.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-07-9-24163520-0-oug-achizitii.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-07-9-24163520-0-oug-achizitii.pdf
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- Având în vedere că existența litigiilor în materia achizițiilor publice este un factor 

constant de întârziere a graficului de implementare a proiectelor finanțate din 

fonduri europene, modificările legislative deja implementate privind termenele de 

soluționare a proceselor și existența unor complete specializate în materia 

achizițiilor publice fiind primii pași în asigurarea celerității și eficientizarea 

procedurilor, oferind o anumită predictibilitate cu privire la orizontul de timp în 

care aceste cauze se soluționează, orice întârziere fiind generatoare de costuri 

suplimentare; 

- Ținând cont de faptul că proiectele de infrastructură sunt investiții publice de 

importanță strategică pentru România, care asigură creșterea calității vieții, 

conectivitatea cu coridoarele de transport transeuropene și creșterea mobilității 

populației și a mărfurilor, iar întârzierea implementării proiectelor de infrastructură 

are impact direct asupra pierderii de sume alocate României prin Programul 

Operațional Infrastructură Mare, context care impune reglementarea în regim de 

urgență a unor măsuri pentru diminuarea acestei categorii de risc, 

- Având în vedere că pentru anul 2020 riscul de dezangajare la nivelul tuturor 

programelor operaționale este în valoare de 2.154,81 milioane euro, iar cele mai 

mari valori ale riscului de dezangajare sunt înregistrate la nivelul Programului 

Operațional Infrastructură Mare cu valoarea de 778,17 mil euro, Programului 

Operațional Regional cu valoarea de 740,13 mil euro și a Programului Operațional 

Capital Uman cu o valoare de 382,16 mil euro, iar riscul de dezangajare acționează 

imediat la sfârșitul anului calendaristic prin dezangajarea sumelor din bugetul 

alocat României, 

- Având în vedere măsurile luate la nivelul întregii Uniuni Europene, precum și la 

nivelul României, în contextul epidemiei de coronavirus COVID 19, prin 

instituirea stării de urgență și, ulterior, a stării de alertă prin Legea nr. 55/2020, 

precum și faptul că la această dată se estimează că, din cauza restricțiilor pentru 

limitarea răspândirii coronavirusului, se vor produce efecte și după încetarea stării 

de alertă, astfel că va exista un impact negativ asupra implementării contractelor de 

lucrări, care va conduce în mod implicit la creșterea riscului de dezangajare, 

aceasta constituind o situație extraordinară care necesită luarea de măsuri urgente, 
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- Având în vedere că elementele sus menționate, care vizează interesul public și 

strategic, sunt o prioritate a Programului de guvernare și constituie o situație de 

urgență și extraordinară în vederea îndeplinirii condiției favorizante privind 

achizițiile publice și asigurarea corelării cu prevederile Ordonanței de urgență a 

Guvernului nr. 65/2020 privind unele măsuri pentru digitalizarea sistemului de 

coordonare și gestionare a fondurilor europene structurale și de investiții pentru 

perioada de programare 2014-2020, a cărei reglementare nu poate fi amânată, iar în 

lipsa reglementării în regim de urgență a acestor măsuri există riscul de pierdere a 

sumelor alocate României în cadrul perioadei de programare 2014-2020, de 

neatingere a obiectivelor programelor operaționale și de neîndeplinire a condiției 

favorizante privind achizițiile publice pentru perioada de programare 2021-2027, 

fapt care ar putea conduce la imposibilitatea declarării de cheltuieli până la 

îndeplinirea acestei condiții, se impune adoptarea de măsuri imediate pe calea 

ordonanței de urgență. 

 Care sunt schimbările preconizate prin adoptarea acestei OUG: 

 

În ceea ce privește Legea nr. 98/2016 privind achizițiile publice: 

 

- Clarificarea, prin introducererea unui nou alineat la articolul 57, a aspectului 

referitor la confidențialitatea ofertelor sau a elementelor componente ale acestora, 

raportat la faptul că nu se justifică de către operatorii economici participanți la 

procedura de atribuire confidențialitatea. 

 

Modificarea art. 165 în vederea clarificării și eliminării situațiilor artificiale de 

excludere de la o procedură de atribuire în ceea ce privește plata taxelor și 

impozitelor. 

 

De asemenea, schimbările preconizate sunt legate de transpunerea corectă și 

completă a art. 41 paragraful al treilea, art. 57 alin. (6) și prima parte a art. 72 alin. 

(4) din Directiva 2014/24/UE a Parlamentului European și a Consiliului din 26 

februarie 2014 privind achizițiile publice și de abrogare a Directivei 2004/18/CE, 

prevederi care au în vedere următoarele aspecte: 
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- justificarea de către autoritatea contractantă a măsurilor pe care aceasta le ia 

pentru a se asigura că participarea unui candidat/ofertant la procedura de atribuire 

nu este de natură a denatura concurența în conformitate cu prevederile art. 140 alin. 

(1) din Legea nr. 98/2016, justificare care se realizează în raportul procedurii. 

- candidații sau ofertanții trebuie să aibă posibilitatea de a demonstra că implicarea 

lor în pregătirea procedurii de achiziție nu poate denatura concurența, înainte de 

orice excludere; 

- în cazul în care operatorii economici se află într-una dintre situațiile stipulate la 

art. 164 și 167, aceștia pot lua măsuri de remediere a situației, măsuri care vor fi 

evaluate de către autoritatea contractantă ținându-se seama de gravitatea și 

circumstanțele particulare ale infracțiunii sau abaterii, iar dacă măsurile respective 

sunt considerate insuficiente de către autoritatea contractantă, aceasta transmite 

operatorului economic o expunere a motivelor respectivei decizii. 

- o modificare a unui contract de achiziție publică/acord-cadru pe perioada de 

valabilitate este considerată modificare substanțială în atunci când, prin această 

modificare, contractul/acordul-cadru prezintă caracteristici care diferă în mod 

substanțial de cele ale documentului inițial. 

- De asemenea, o modificare care se impune pentru a urgenta procesul de achiziție 

publică și pentru eliminarea blocajelșor cu caracter subiectiv este impunerea unor 

termene fixe de evaluare a ofertelor, detaliate pe tipuri de proceduri, precum și 

introducerea obligația autorității contractante de a sancționa persoanele care se 

găsesc vinovate de tergiversarea atribuirii contractului de achiziție publică. 

 

În ceea ce privește Legea nr. 99/2016 privind achizițiile sectoriale: 

 

În ceea ce privește Legea nr. 99/2016 privind achizițiile sectoriale schimbările 

preconizate sunt legate de transpunerea corectă și completă a art. 59 paragraful al 

treilea, art. 80 alin. (1) și prima parte a art. 89 alin. (4) din Directiva 2014/25/UE a 

Parlamentului European și a Consiliului din 26 februarie 2014 privind achizițiile 

efectuate de entitățile care își desfășoară activitatea în sectoarele apei, energiei, 

transporturilor și serviciilor poștale și de abrogare a Directivei 2004/17/CΕ, 

publicată în Jurnalul Oficial al Uniunii Europene seria L nr. 94 din 28 martie 2014, 

prevederi care au în vedere următoarele aspecte: 
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 - justificarea de către autoritatea contractantă a măsurilor pe care aceasta le 

ia pentru a se asigura că participarea unui candidat/ofertant la procedura de 

atribuire nu este de natură a denatura concurența în conformitate cu 

prevederile art. 149 alin. (1) din Legea nr. 99/2016, justificare care se 

realizează în raportul procedurii. 

 - candidații sau ofertanții trebuie să aibă posibilitatea de a demonstra că 

implicarea lor în pregătirea procedurii de achiziție nu poate denatura 

concurența, înainte de orice excludere; 

 - în cazul în care operatorii economici se află într-una dintre situațiile 

stipulate la art. 177, 178 și 180, aceștia pot lua măsuri de remediere a 

situației, măsuri care vor fi evaluate de către autoritatea contractantă 

ținându-se seama de gravitatea și circumstanțele particulare ale infracțiunii 

sau abaterii, iar dacă măsurile respective sunt considerate insuficiente de 

către autoritatea contractantă, aceasta transmite operatorului economic o 

expunere a motivelor respectivei decizii. 

 - o modificare a unui contract de achiziție sectorială/acord-cadru pe perioada 

de valabilitate este considerată modificare substanțială în atunci când, prin 

această modificare, contractul/acordul-cadru prezintă caracteristici care 

diferă în mod substanțial de cele ale documentului inițial. 

 

Modificarea art. 178 în vederea clarificării și eliminării situațiilor artificiale de 

excludere de la o procedură de atribuire în ceea ce privește plata taxelor și 

impozitelor. Clarificarea, prin introducererea unui nou alineat la articolul 70, a 

aspectului referitor la confidențialitatea ofertelor sau a elementelor componente ale 

acestora, raportat la faptul că nu se justifică de către operatorii economici 

participanți la procedura de atribuire confidențialitatea. 

 

De asemenea, o modificare care se impune pentru a urgenta procesul de achiziție 

publică și pentru eliminarea blocajelșor cu caracter subiectiv este impunerea unor 

termene fixe de evaluare a ofertelor, detaliate pe tipuri de proceduri, precum și 

introducerea obligația autorității contractante de a sancționa persoanele care se 

găsesc vinovate de tergiversarea atribuirii contractului de achiziție publică. 
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Totodată, se completează articolul 37 alineatul (3) cu o nouă litereă în vederea 

exceptării de la aplicarea legii a contractelor ce au ca obiect servicii de certificare 

și autentificare a documentelor care sunt prestate de notari publici potrivit 

dispozițiilor legale, în vederea conformării cu prevederilor directivei europene. 

 

În ceea ce privește Legea nr. 100/2016 privind concesiunile de lucrări și 

concesiunile de servicii: 

 - Schimbările preconizate în cazul Legii nr. 100/2016 sunt legate de 

transpunerea corectă și completă a art. 38 alin. (8) primul paragraf și 41 alin. 

(2) și (3) din Directiva 2014/23/UE a Parlamentului European și a 

Consiliului din 26 februarie 2014 privind atribuirea contractelor de 

concesiune, publicată în Jurnalul Oficial al Uniunii Europene seria L nr. 94 

din 28 martie 2014, prevederi care vizează stabilirea obligativității de 

excludere dintr o procedură de atribuire în anumite situații, precum și 

stabilirea criteriilor de atribuire a unui contract de concesiune, în sensul că 

autoritatea contractantă nu trebuie să aibă o libertate de alegere nelimitată a 

acestor criterii. 

 - Totodată, în cazul în care criteriile de atribuire au fost publicate la 

momentul publicării anunțului de concesionare, iar ordinea de importanță a 

acestora este necesar a se modifica pentru a se ține seama de o soluție 

inovatoare ofertată, autoritatea sau entitatea contractantă publică un nou 

anunț de concesionare, cu respectarea termenelor minime prevăzute de 

legislație. Totodată, această modificare nu trebuie să conducă la 

discriminare. 

 

De asemenea, au fost clarificate anumite sintagme legate de diferența dintre 

autorități și entități contractante. 

 

În ceea ce privește Legea nr. 101/2016: 

 

Clarificarea a ceea ce înseamnă act al autorității contractante de la art. 3 alin. (1) 

lit. a) prin precizarea clară că achiziția directă nu intră în competența CNSC de 

soluționare a contestațiilor. 
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Se modifică prevederile legii astfel încât la nivelul acesteia să existe doar termene 

in zile calendaristice, fiind modificate termenele din zile lucratoare in zile 

calendaristice. Este necesară modificarea alineatului (5) de la art. 4 pentru 

acuratețea textului și corelarea cu prevederile art. 521 din cadrul proiectul de lege. 

 

Termenul prevăzut la alin. (1) lit. b) de la art. 8 se modifică, motivat de faptul că 

termenul de 5 zile calendaristice s-a dovedit a fi in practica un impediment in a 

depune contestatii intrucat daca comunicarea rezultatului este realizata intr-o zi de 

vineri, deja din 5 zile 2 sunt pierdute cu weekend-ul, motiv pentru care intrucat s-

au modificat toate termenele din Legea 101 astfel încât sa fie calendaristice s-a 

marit termenul de depunere contestatii in cazul procedurilor care nu sunt cu 

plublicare in JOUE pentru a acorda un tratament corect in ceea ce priveste 

posibilitatea reala de a depune contestatie. 

 

La articolul 8 se introduce un nou alineat pentru pentru aplicarea corespunzătoare a 

principiului transparenței și pentru stabilirea în mod expres a termenului de la care 

începe să curgă termenul de depunere a contestațiilor formulate împotriva 

documentației de atribuire publicată în SEAP, prevedere care anterior de OUG nr. 

45/2018 se regăsea la art. 6 alin. (3) Legea nr. 101/2016 în prezent abrogat. 

 

Alineatul (2) de la articolul 9 se impune a fi modificat pentru a da eficientă 

principiului „probatio incumbit ei qui dicit, non qui negat”, în sensul că sarcina 

probei revine aceluia care afirmă ceva, și nu aceluia care neagă. 

 

Alineatul (4) de la articolul 9 se impune a fi modificat pentru concordanta cu art. 

59 alin. (4) din Legea 101/2016 – astfel incat sa se inteleaga ca termenul de 

asteptare nu este intrerupt de solutionarea contestatiei – deci ca autoritatea 

contractanta poate semna contractul imediat ce are decizia CNSC favorabila ei, 

intrucat pe perioada solutionarii contestatiei de catre CNSC s-a implit si termenul 

de asteptare. 

 

Alin. (1) al art. 17 se modifică pentru corelare terminologie Lege 98 si lege 99 – 

solicitari de participare in loc de candidaturi si reglementarea si pentru concursul 

de solutii unde se depun proiecte. 
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La art. 17 după alin. (3) se introduce un nou alineat, alin. (4) pentru asigurarea 

celerității. Art. 19 alin. (1) se modifică pentru corelare cu modificarea adusa Legii 

nr. 98/2016 si Legii nr. 99/2016 potrivit careia informațiile indicate de operatorii 

economici ca fiind confidențiale, inclusiv secrete tehnice sau comerciale și 

elementele confidențiale ale ofertelor, trebuie să fie însoțite de dovada care le 

conferă caracterul de confidențialitate. 

 

Art. 27 alin. (9) se modifică pentru corelare cu modificarea adusa Legii nr. 98/2016 

si Legii nr. 99/2016 potrivit careia informațiile indicate de operatorii economici ca 

fiind confidențiale, inclusiv secrete tehnice sau comerciale și elementele 

confidențiale ale ofertelor, trebuie să fie însoțite de dovada care le conferă 

caracterul de confidențialitate. Art. 27 alin. (11) pentru corelare cu modificarea 

adusa Legii nr. 98/2016 si Legii nr. 99/2016 potrivit careia informațiile indicate de 

operatorii economici ca fiind confidențiale, inclusiv secrete tehnice sau comerciale 

și elementele confidențiale ale ofertelor, trebuie să fie însoțite de dovada care le 

conferă caracterul de confidențialitate. 

 

Art. 31 alin. (1) si (2) se modifică prin introducerea sanctiunii respingerii plangerii 

ca tardiva daca nu este comunicata corect – pentru echitate și corelare între cele 

două alineate. 

 

Art. 34 alin. (2) se modifică în sensul că se introduce expres ca se va da un termen 

diferit pentru solutionarea pe fond – majoritatea instantelor asa fac, dar pt a evita 

situatia in care nu se acorda termen pentru a putea pregati sustinerea solutionarii pe 

fond a contestatiei. 

 

Art. 34 alin. (3) se modifică pentru a evita interpretarile cu privire la cine si daca 

trebuie sa se solicite aplicarea dispozitiilor art. 58-60, astfel incat sa fie evident ca 

instanta o poate face fara sa i se solicite. 

 

Art. 34 alin. (4) se modifică în sensul că se introduce expres ca se va da un termen 

diferit pentru solutionarea pe fond – majoritatea instantelor asa fac, dar pt a evita 

situatia in care nu se acorda termen pentru a putea pregati sustinerea solutionarii pe 

fond a contestatiei. 
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După art. 36 se introduce un nou articol, art. 361 pentru a se evidenția ca dacă se 

plateste cautiune nu mai trebuie platita si taxa de timbru. 

 

ART. 47 alin. (1) lit. e) se modifică pentru corelare cu art. 101 din Legea 161/2003 

– ANI (incompatibilitati magistrati). 

 

Art. 50 alin. (7) se modifică pentru celeritate in solutionarea dosarului. 

 

La art. 50 după alin. (10) se introduc două noi alineate, alin. (11) și alin. (12) 

pentru a se clarifica faptul că, contestațiile se conexează chiar si atunci cand avem 

mai multe loturi – pentru a evita decizii neunitare pentru aceeasi speta. 

 

Art. 501 alin. (2) se abroga avand in vedere reglementarea de la art. 50 alin. (2). 

 

Art. 501 alin. (4) se modifică pentru claritate – sa se inteleaga ca pot fi transmise in 

oricare din cele trei modalitati, fara ca transmiterea prin posta sa fie obligatorie. 

 

Art. 51 alin. (5) se modifică în sensul că se introduce expres ca se va da un termen 

diferit pentru solutionarea pe fond – majoritatea instantelor asa fac, dar pt a evita 

situatia in care nu se acorda termen pentru a putea pregati sustinerea solutionarii pe 

fond a contestatiei. 

 

Art. 53 alin. (1) se modifică în sensul că se introduce doar pentru 

derulare/executare contract posibilitatea de a alege sectia de contencios 

administrativ in functie fie de sediul autoritatii, fie de sediul/domiciliul 

reclamantului – pentru a putea merge pe solutionare mult mai rapida in Bucuresti 

atunci cand autoritatea este din provincie dar reclamantul are sediul/domiciliul in 

Bucuresti. 

 

După alin. (1) al articolului 53 se introduce un nou alineat, alin. (11) prin care se 

introduce tribunalul in loc de instanta civila de drept comun, se elimină judecatoria 

pt valori pana intr-un milion. Pentru a exista unitate în soluționare trebuie sa fie 

toate la tribunal (nu si Curte). 
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Art. 55 alin. (5) se modifică în sensul că se introduce expres ca se va da un termen 

diferit pentru solutionarea pe fond – majoritatea instantelor asa fac, dar pt a evita 

situatia in care nu se acorda termen pentru a putea pregati sustinerea solutionarii pe 

fond a contestatiei. 

 

Art. 56 se modifică astfel încât sa vizeze doar litigiile legate de derularea 

contractului. 

 

Art. 59 alin. (1), lit. b) pentru corelare cu modificarea termenului de depunere 

contestatie in cadrul procedurilor care nu sunt cu plublicare in JOUE pentru a 

acorda un tratament corect in ceea ce priveste posibilitatea reala de a depune 

contestatie, corelat cu marirea termenului de asteptare de la 6 la 8 zile pentru a 

evita semnarea contractului inainte de expirarea noului termen de contestare de 7 

zile (in loc de 5). 

 

Modificarea art. 611 este necesară pentru clarificarea textului de lege. 

 

Raportat la practica CNSC care permite constituirea ulterioară a cauțiunii se 

impune stabilirea unui termen limită calculat de la data depunerii contestației. Se 

precizează că lipsa constituirii cauțiunii determină sancțiunea inadmisibilității 

acesteia. 

 

La termenul acordat de către CNSC operatorilor pentru constituirea cauțiunii se 

adăugă și parcursul poștal al adresei de corespondențe, motiv pentru care se 

impune stabilirea expresă a unui termen pentru a da eficiență principiului 

celerității. Se propune eliminarea cauțiunii pentru contestațiile judiciare corelativ 

cu propunerea de 

instituire a unei taxe de timbru pentru aceste contestații. 

 

În etapa de atribuire nu există o valoare stabilită a contractului, aceasta fiind 

valabilă doar după finalizarea procedurii de atribuire prin semnarea contractului. A 

se vedea în acest sens și Decizia Înaltei Curți de Casație și Justiție nr. 2/2015:  
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„în cadrul procedurii de atribuire, conform datelor publicate de autoritatea 

contractantă în sistemul electronic de achiziţii publice (SEAP), contractul de 

achiziţie publică ce urmează a fi încheiat are doar o valoare estimată, care nu este 

corespunzătoare valorii finale consemnate în contractul ce urmează a fi încheiat 

după finalizarea procedurii de atribuire”. 

 

Pentru clarificarea modalității de restituire a recipiselor de constituire a cauțiunilor, 

a termenului de soluționare a acestor cererii și a căilor de atac și a termenelor de 

formulare a acestora. Calea de atac împotriva deciziilor CNSC este plângerea iar 

cea împotriva sentințelor judecătorește este recursul. Termenul de 15 zile 

reglementat de Legea contenciosului administrativ pentru exercitarea recursului, 

lege care completează Legea nr. 101/2016, este mai mare decât cel de formulare a 

plângerilor/ recursurilor prin care se soluționează pe fond contestațiilor (art. 29 și 

art. 51 alin. (3) Legea nr. 101/2016). În forma actuală nu este reglementat un 

termen de soluționare a cererilor de restituire și nici momentul exact de depunere a 

acestora. 

 

Se elimină împărtirea in functie de valoare estimata si valoare oferta castigatoare. 

Astfel, toate cautiunile se raporteaza la valoarea estimata, fiind stabilite plafoane 

daca sunte depuse contestatii cu privire la DA/clarificari DA sa avem suma mai 

mica si daca avem contestatii in etapa de evaluare oferte sa avem sume mai mari. 

 

Introducerea unui termen pentru raspunsul AC cu privire la retinerea sau nu a 

cautiunii astfel încât sa poata fi deblocata cauțiunea mai repede. 

 În ceea ce privește O.U.G. nr. 13/2015 privind înfiinţarea, organizarea şi 

funcţionarea Agenţiei Naţionale pentru Achiziţii Publice: 

 

Modificările aduse Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 13/2015 privind 

înfiinţarea, organizarea şi funcţionarea Agenţiei Naţionale pentru Achiziţii Publice 

se impun ca urmare a reorganizării Guvernului și trecerera ANAP în subordinea 

Secretariatului General al Guvernului. 
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Totodată, este necesară completarea actului normativ, în vederea întăririi funcţiei 

de iniţiere şi elaborare a documentelor de politică publică în domeniul achiziţiilor 

publice, şi de asemenea clarificarea tipurilor de documente de politică publică pe 

care ANAP are dreptul de a le iniţia şi elabora. De asemenea, este necesară 

introducerea denumirii exacte a documentului de politică publică privind 

profesionalizarea persoanelor implicate în domeniu, în vederea facilitării adoptării 

acestuia prin act normativ. 

 

Referitor la O.U.G. nr. 98/2017 privind funcţia de control ex ante al procesului de 

atribuire a contractelor/acordurilor-cadru de achiziţie publică, a 

contractelor/acordurilor-cadru sectoriale şi a contractelor de concesiune de lucrări 

şi concesiune de servicii: 

 

Având în vedere că prevederile art. 5 alin. (2) din Ordonanța de urgentă nr. 

98/2017, cu modificările și completările ulterioare, sunt modificate, respectiv 

procesul de control ex ante nu mai este voluntar, a fost eliminat ”voluntar” din 

textul prezentului aliniat. Ca urmare a schimbării modului de realizare a 

controlului ex ante din voluntar în obligatoriu, este necesară corelarea și altori 

articole din cuprinsul actului normativ. 

 

De asemenea, pentru eficietizarea controlului ex ante, intervenția ANAP în 

procesul de achiziție publică de la nivelul autortății contractante se va realiza o 

singură dată, prin emiterea avizului conform care se va realiza exclusiv prin SEAP. 

 

Întrucât textul art. 11 din Ordonanța de urgentă nr. 98/2017, cu modificările și 

completările ulterioare, este modificat în sensul că „ANAP efectuează controlul de 

calitate și regularitate o singură dată” nu se mai poate ști care sunt aspecte de 

calitate acceptate de către autoritatea/entitatea contractantă, motiv pentru care au 

fost eliminate aceste precizări din textul prezentului articol. 

 

Având în vedere că din practica cererile de conciliere au fost soluționate în termen 

de 15 zile și că se dorește reducerea timpului de derulare a procedurilor de 

atribuire, s-a redus termenul de soluționare a acestora. 
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Din practica a rezultat că este necesar ca prin decizia de conciliere să se modifice 

atât constatările cât și/sau măsurile dispuse prin avizul conform condiționat motiv 

pentru care s-a modificat prezentul articol prin introducerea sintagmei „și/sau 

măsurilor de remediere”. 

 Alte prevederi: 

 

Prin prezentul proiect legislativ se prevede că proiectele de infrastructură finanțate 

din fonduri europene sunt considerate proiecte de interes prioritar, fiind necesare 

reglementări specifice, astfel încât să se urgenteze finalizarea procedurilor de 

achiziție și să se demareze implementarea contractelor, în conformitate cu 

calendarul din planurile de achiziții, incluse în contractele de finanțare. 

 

Principalele măsuri stabilite prin proiectul de ordonanță de urgență vizează 

următoarele aspecte: 

 - prevederi care să reducă timpul alocat controlului ex ante, fără a afecta 

calitatea acestui control, prin digitalizarea acestui control, respectiv 

derularea sa integral digitalizat, prin mijloace electronice în toate fazele sale, 

fără a fi necesară deplasarea personalului ANAP desemnat în acest sens la 

sediul autorității contractante, cu excepția situațiilor în care procedurile de 

atribuire nu se desfășoară prin mijloace electronice; 

 - stabilirea de sancțiuni pentru nerespectarea termenelor legale în ceea ce 

privește nerespectarea termenelor stabilite prin normele metodologice de 

aplicare a OUG nr. 98/2017, coroborat cu echivalarea acordării unui aviz 

tacit conform necondiționat pentru autoritatea/entitatea contractantă, 

respectiv a acelui tip de aviz conform pentru situațiile când nu se constată 

abateri cu privire la aspectele de calitate și/sau de regularitate cuprinse în 

listele de verificare. 
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Totodată, nerespectarea de către personalul ANAP a termenelor prevăzute în 

normele metodologice de aplicare a prevederilor OUG nr. 98/2017, pentru 

emiterea avizului conform în urma controlului ex-ante, constituie abatere 

disciplinară și se sancționează potrivit prevederilor Ordonanței de Urgență a 

Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și 

completările ulterioare. 

 Digitalizarea controlului ex-ante este o măsură corelată cu prevederile OUG 

nr. 65/2020 privind unele măsuri pentru digitalizarea sistemului de 

coordonare și gestionare a fondurilor europene structurale și de investiții 

pentru perioada de programare 2014-2020; 

 pentru realizarea achizițiilor simplificate, autoritățile contractante aplică 

mecanismul informatic pentru proceduri simplificate, respectiv un mecanism 

care se operaționaliză în SEAP de către Autoritatea pentru Digitalizarea 

României, constând în fluidizarea procesului de evaluare a ofertelor și care 

presupune derularea procedurii simplificate într o singura etapă – se va 

asigura accesul la toate documentele în același timp, astfel încât verificarea 

tuturor condițiilor – motive de excludere/calificare/tehnic și financiar să se 

poată derula în paralel și să se finalizeze cât mai rapid evaluarea; 

 - verificarea documentelor justificative care dovedesc informațiile cuprinse 

în DUAE se va face numai pentru ofertantul clasat pe primul loc și numai 

după întocmirea clasamentului, stabilindu-se un termen de 5 zile lucrătoare 

pentru prezentarea acestor documente, cu posibilitatea de prelungire cu 

maxim 5 zile lucrătoare, la solicitarea motivată a ofertantului respectiv. 

Această abordare va conduce la limitarea numărului de documente verificate 

numai la cele relevante pentru rezultatul evaluării și implicit la reducerea 

perioadei de evaluare și a costurilor operatorilor economici; 

 - limitarea numărului de clarificări solicitate în cazul proiectelor finanțate 

din fonduri europene, în situația în care informațiile sau documentele 

prezentate de către operatorii economici sunt incomplete sau eronate sau în 

situația în care lipsesc anumite documente – de regulă se vor solicita 

clarificări cel mult de două ori pentru fiecare fază a procesului de evaluare, 

dar, atunci când în urma primirii răspunsurilor sunt necesare alte clarificări, 
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acestea vor fi permise în cazuri excepționale, cu respectarea principiilor 

tratamentului egal și al transparenței; 

 - extinderea obligației de publicare a modificărilor contractuale la nivel 

național pentru îndeplinirea condiției favorizante „achiziții publice” - 

“Mecanisme eficiente de monitorizare a pieței achizițiilor publice”, condiție 

necesară pentru viitoarea perioadă de programare. 

Astfel, în SEAP, se vor publica informații suplimentare față de cele permise 

de formularul standard JOUE, deoarece trebuie să existe date certe despre 

execuția contractelor de achiziții, în timp real, respectiv durată, preț final sau 

motive de încetare a contractelor, date ce vor fi preluate în raportări și 

analize de sistem; 

 - instituirea obligației de a publica în secțiunea dedicată din SEAP 

modificările contractelor de achiziție publică/sectorială/acordurilorcadru, 

astfel încât să rezulte durata și prețul final la finalizarea sa încetarea 

acestora, după execuția integrală a obligațiilor contractuale sau după 

încetarea contractelor din orice alt motiv, în scopul asigurării transparenței și 

îndeplinirii condiției favorizante achiziții publice; 

 angajarea de personal suplimentar, pe perioadă determinată, pentru proiecte 

de infrastructură finanțate din fonduri europene, care să sprijine procesul de 

evaluare, pentru a asigura încadrarea în termenele stabilite în calendarele 

achizițiilor, calitatea și rezultatul evaluării, conform prevederilor Hotărârii 

Guvernului nr. 325/2018 pentru aprobarea Regulamentului-cadru privind 

stabilirea condițiilor de înființare a posturilor în afara organigramei și a 

criteriilor pe baza cărora se stabilește procentul de majorare salarială pentru 

activitatea prestată în proiecte finanțate din fonduri europene 

nerambursabile, publicată în Monitorul Oficial al României, Partea I, nr. 409 

din 14 mai 2018, cu stabilirea de cerințe privind calificarea de experți în 

achiziții publice sau persoane cu calificare și experiență relevante în 

domeniul obiectului achiziției. 
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 În acest sens, se conferă posibilitatea ca autoritățile contractante să angajaze 

personal de specialitate, în domenii de expertiză tehnică ce nu sunt acoperite 

de personalul autorităților contractante, care să sprijine, prin răspuns la 

clarificări primite de la ofertanți, procesul de evaluare tehnică și financiară a 

achiziției publice. 

 Se face astfel referire la categoria de experți în scopul clarificării cadrului 

legal aplicabil și stabilirii de cerințe privind calificarea de experți în achiziții 

publice sau persoane cu calificare și experiență relevante în domeniul 

obiectului achiziției. Totodată, a fost precizată în mod explicit Hotărârea 

Guvernului nr. 325/2015, pentru ca beneficiarii să cunoască prevederile 

legale aplicabile. 

 

În vederea eficientizării procedurilor de achiziții publice, prin consultarea unei 

piețe relevante pentru proiectele de infrastructură se creează cadrul legal pentru 

reglementarea ulterioară a următoarelor aspecte: 

 a) aprobarea prin hotărâre a Guvernului a mecanismului pentru crearea și 

utilizarea bazei de date cu utilaje și echipamente de care pot dispune 

operatorii economici care desfășoară activități în domeniul proiectelor de 

infrastructură – acest mechanism va permite verificarea disponibilității și 

funcționalității utilajelor și echipamentelor de care dispun operatorii 

economici care desfășoară activități în domeniul proiectelor de 

infrastructură; 

 b) aprobarea prin ordin al ministrului transporturilor, infrastructurii și 

comunicațiilor a metodologiei de elaborare a listei oficiale a operatorilor 

economici agreați în domeniul proiectelor de infrastructură aflate în 

competența Ministerului Transporturilor, Infrastructurii și Comunicațiilor – 

listă care va permite scurtarea perioadei de evaluare, mai ales în cazul 

procedurilor simplificate sau când operatorii economici trebuie să dețină 

anumite certificate/autorizații/agremente; 
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 c) aprobarea prin ordin al ministrului lucrărilor publice, dezvoltării și 

administrației a metodologiei de elaborare a listei oficiale a operatorilor 

economici agreați în domeniul proiectelor de infrastructură aflate în 

competența Ministerului Lucrărilor Publice, Dezvoltării și Administrației. 

 

Totodată, prin prezentul proiect de act normativ, se propune suplimentarea 

schemelor de personal ale celor două instanțe cu volum mare de activitate în 

materia achizițiilor publice – Curtea de Apel București și Tribunalul București – cu 

25 de posturi de grefier, 15 posturi alocate Curții de Apel București și 10 posturi 

Tribunalului București. 

 

Aceste posturi vor fi alocate exclusiv completurilor specializate în achiziții publice 

care soluționează cereri ce corespund tipurilor de acţiuni prevăzute de Legea nr. 

101/2016, în special a celor care pun în discuție fonduri europene. 

 

În situația în care în bugetul ordonatorului principal de credite nu sunt prevăzute 

fonduri pentru finanțarea posturilor respective, finanțarea acestora se va realiza din 

Fondul de rezervă bugetară la dispoziția Guvernului, până la data rectificării 

bugetare. 

 Referitor la Legea-cadru nr. 153/2017 privind salarizarea personalului plătit 

din fonduri publice 

 

Intrucat în conformitate cu dispozițiile Ordonanței de Urgență a Guvernului nr. 

68/2019, subordonarea ANAP s-a modificat, aceasta trecând la Secretariatul 

General al Guvernului si totodata avand in vedere cresterea volumului de munca 

precum si a responsabilitatilor personalului preconizate prin modificarile propuse 

in ceea ce priveste controlul ex ante al procedurilor de atribuire, astfel cum sunt 

dispuse prin textul prezentului act normativ, este absolut necesara adoptarea unor 

masuri urgente privind salarizarea personalului ANAP . 
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În consecință, considerăm impetuos necesară modificarea actelor normative care 

reglementează salarizarea personalului bugetar, modificare esențială pentru a evita 

crearea unor prejudicii majore personalului încadrat în ANAP, si implicit a unor 

disfunctionalitati in activitatea institutiei. Modificarile propuse vizeaza mentinerea 

drepturilor salariale ale personalului ANAP la nivelul anterior subordonarii la 

Secretariatul General al Guvernului. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Orban: Comisia Europeana a aprobat schema de ajutor pentru garantarea 

creditelor pentru companiile mari 

Guvernul a primit aprobarea din partea Comisiei Europene pe schema de ajutor de 

stat pentru garantarea creditelor pentru companiile mari si este pregatit sa adopte 

un act normativ in acest sens, a declarat prim-ministrul Ludovic Orban. 

 

"In ceea ce priveste setul de masuri economice, asa cum am prezentat public, avem 

o serie de masuri pe care le-am anuntat, le-am prezentat public, pe de-o parte 

masuri de sustinere a companiilor privitoare la asigurarea capitalului de lucru - pot 

sa va spun ca am primit aprobarea din partea Comisiei Europene pe schema de 

ajutor de stat pentru garantarea creditelor pentru companiile mari, care nu sunt 

IMM-uri si suntem pregatiti sa adoptam actul normativ", a declarat Ludovic Orban, 

joi, la sedinta Consiliului National Tripartit pentru Dialog Social, organizata in 

sistem de videoconferinta, citat de Agerpres.ro. 

 

El a adaugat ca, de asemenea, Guvernul are pregatit un set de acte normative 

pentru a asigura "lichidate, fluenta in derularea contractelor". 

 

"Schema de garantare a creditului comercial, de asemenea, schema de garantare 

pentru leasingul de echipamente, si, de asemenea, scheme de garantare pentru 

factoring si pentru instrumentele de tip bilet la ordin si alte astfel de instrumente 

financiare", a spus Orban. 

 

https://ziare.com/ludovic-orban/
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Totodata, el a anuntat ca joi va fi lansat in dezbatere publica proiectul de ordonanta 

de urgenta privind lansarea programului de finantare sub forma de granturi catre 

IMM-uri. 

 

"Aici este vorba de miliardul de euro pe care l-am mobilizat ca urmare a deciziei 

Comisiei de crestere a flexibilitatii intre diferitele programe pe exercitiul 2014-

2020, 550 de milioane, granturi pentru investitii, 350 de milioane, granturi pentru 

capital de lucru pentru repornirea domeniilor companiilor din domeniile cele mai 

afectate cum ar fi HORECA, zona de spectacol, transportul rutier de persoane si, 

de asemenea, o sa fie o alocare de 100 de milioane si pentru granturile catre 

intreprinderile mici care nu au angajati, care au administratori care sunt platiti din 

dividende", a precizat Orban. 

 

Seful Executivului s-a referit si la masurile legate de supracontractare in cadrul 

schemelor de finantare a intreprinderilor mici si mijlocii. 

 

"Sigur ca avem mai multe decizii legate de supracontractare in cadrul schemelor de 

finantare a intreprinderilor mici si mijlocii, care se deruleaza in cadrul Programului 

Operational Regional pe masura 2.1 si 2.2, granturi pentru investitii acordate 

companiilor pe diferite categorii de granturi - intre 0 si 200.000, intre 200.000 de 

euro si un milion de euro - si, de asemenea, noul program de granturi in care e in 

dezbatere publica apelul de proiecte - este vorba de granturi intre 2 si 6 milioane de 

euro. Modalitatea de finantare pe care am decis-o este supracontractarea in cadrul 

finantarilor pe fonduri europene", a spus Orban. 

 

Premierul a trecut in revista si celelalte categorii de programe avute in vedere de 

Guvern. 

 

"De la start-up pentru studenti, programul de finantare a economiei sociale, a 

locurilor de munca prin intermediul finantarii companiilor cu conditia mentinerii 

unui numar de minim cinci angajati pe o perioada de doi ani de zile, si o serie de 

alte masuri care au ca scop sustinerea companiilor", a spus Orban. 

(Sursa: ziare.com) 
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 Marcel Boloș, anunț de ULTIMĂ ORĂ: Aproximativ 260.000 de pensionari 

vor beneficia de tichete de masă electronice 

Aproximativ 260.000 de pensionari vor beneficia de tichete de masă electronice, 

bugetul proiectului fiind de circa 100 de milioane de euro, a declarat, joi seara, la 

finalul ședinței de Guvern, ministrul Fondurilor Europene, Marcel Boloș, anunță 

MEDIAFAX. 

Marcel Boloș a spus că aproximativ 260.000 de pensionari vor beneficia de 

tichetele de masă electronice. 

„Condițiile pe care trebuie să le îndeplinească sunt cele legate de vârstă: persoanele 

vârstnice de peste 75 de ani urmează să beneficieze de această schemă de sprijin, 

cu condiția să aibă o pensie socială de 704 lei, așa cum astăzi avem cuprins în 

reglementările legale în vigoare”, a spus Boloș. 

Ministrul Fondurilor Europene a menționat că această măsură, pe care Guvernul 

României a aprobat-o, sprijină în mod direct și rețeaua Horeca. 

Bugetul destinat acestei măsuri este 100 de milioane de euro. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Guvernul a decis: Studenții pot primi 40.000 de euro / start-up 

Ministrul Fondurilor Europene, Marcel Boloş, a anunţat, joi seară, la finalul 

şedinţei de Guvern, că Executivul a aprobat un program naţional destinat 

studenţilor, în valoare de 30 de milioane de euro, iar în funcţie de solicitări poate 

ajunge la 150 de milioane de euro. 

 “Este un apel de proiecte pentru care depunerea cererilor de finanţare va avea loc 

începând cu data de 15 iulie 2020. Valoarea programului naţional este de 30 de 

milioane de euro şi în funcţie de solicitări, prin mecanismul de supracontractare, 

valoarea poate să ajungă la 150 de milioane de euro.  

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/guvern_217.html
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Este vorba de susţinerea antreprenoriatului studenţesc, este vorba de un număr 

aproximativ de 4.500 de locuri de muncă, care se vor crea prin susţinerea acestui 

program naţional şi de trei forme de sprijin financiar pe care urmează să le 

asigurăm”, a explicat Marcel Boloş. 

El a menţionat că este vorba de acordarea de granturi pentru studenţi cu valoarea 

minimă de 40.000 de euro pentru două locuri de muncă create. 

“Pe de o parte este vorba de acordarea de granturi pentru studenţi cu valoarea 

minimă de 40.000 de euro pentru două locuri de muncă create, urmând ca valoarea 

grantului să poate creşte până la 100.000 de euro pentru un număr de maxim cinci 

locuri de muncă create în afacerile pe care le propun pentru finanţare. O a doua 

formă de sprijin, tot în cadrul proiectului este legată de asigurarea unei burse 

sociale pe o perioadă de şase luni, perioadă în care studenţii deprind şi se formează 

în ceea ce priveşte abilităţile antreprenoriale, în care beneficiază de o bursă de 650 

de lei pe lună şi apoi o dată cu dmersurile care le fac pentru afacerea care urmează 

să o finanţeze, pentru locurile de muncă nou create vor putea beneficia pe o 

perioadă de un an de zile de 2.250 de lei pe lună”, a mai spus ministrul Fondurilor 

Europene. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Guvernul, discutie cu reprezentanti ai domeniului culturii scrise. O noua 

finantare de un sfert de milion de euro 

Prim-ministrul Ludovic Orban, ministrul Culturii, Bogdan Gheorghiu, si 

deputatul Ovidiu Raetchi s-au intalnit miercuri cu reprezentanti ai domeniului 

culturii scrise si au discutat despre achizitia de carte si lipsa normelor 

metodologice pentru Legea 186/2003 privind sustinerea si promovarea culturii 

scrise. 

 

Participantii la dezbatere au prezentat situatia actuala grea in care se afla scriitorii 

si editurile si au propus mai multe solutii de redresare a domeniului cu ajutor din 

partea Guvernului, precizeaza News.ro. 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/antreprenor_3247.html
https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/bogdan-gheorghiu/
https://ziare.com/ovidiu-raetchi/
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Ministerul Culturii a mentionat actiunile de sprijin realizate pana acum, dar si 

cateva noi masuri aflate in lucru. 

 

MC acorda sprijin financiar nerambursabil pentru editarea revistelor si publicatiilor 

culturale, in baza Legii nr. 136/2015 pentru finantarea revistelor de cultura 

reprezentative din Romania. Aceste finantari sunt acordate distinct pentru revistele 

uniunilor de creatori din Romania, membre ale Aliantei Nationale a Uniunilor de 

Creatori (ANUC), respectiv pentru cele propuse de alte persoane juridice. 

 

In perioada ianuarie-aprilie 2020, au fost semnate contracte cu membrii ANUC, in 

valoare de 1 milion de euro, iar intr-o saptamana urmeaza sa fie definitivate 

normele metodologice pentru apelul de proiecte destinate revistelor si altor 

publicatii culturale, altele decat cele propuse de uniunile de creatori din Romania, 

membre ANUC. Bugetul pentru aceasta linie de finantare este de aproximativ 

250.000 de euro. 

 

In ceea ce priveste proiecte editoriale finantate prin Administratia Fondului 

Cultural National (AFCN), pentru care Ministerul Culturii a acordat anul acesta o 

subventie de 800.000 de lei, acestea vor beneficia de o clarificare a procedurii de 

finantare. 

 

In sedinta de guvern de saptamana trecuta, Guvernul a adoptat o noua Ordonanta 

de Guvern de a modifica si completa OG nr. 51/1998 privind imbunatatirea 

sistemului de finantare a programelor, proiectelor si actiunilor culturale. Astfel, va 

putea fi finantata editarea de carti, reviste si alte publicatii, cu caracter cultural, 

literar-artistic sau tehnico-stiintific, pe orice fel de suport, din bugetul Fondului 

Cultural National. 

 

Ministerul Culturii a lansat in urma cu cateva saptamani campania 

#citesteromaneste, de promovare a autorilor romani. 

 

La dezbatere au participat, intre altii, Mihai Mitrica, director executiv Asociatia 

Editorilor din Romania, Ioan Cristescu, manager Muzeul National al Literaturii 

Romane, si scriitorul Florin Iaru. 

 

https://ziare.com/stiri/contracte/
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La finalul discutiilor, premierul Ludovic Orban a declarat ca vor fi analizate 

solicitarile formulate, in limita posibilitatii de interventie din partea Guvernului, si 

a dat asigurari ca va ramane in contact cu reprezentantii scriitorilor, editurilor si 

librariilor, inclusiv pentru identificarea de modalitati creative de stimulare a 

consumului de carte in Romania. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 România primește 2,616 miliarde de euro pentru proiecte de apă şi apă 

uzată 

România beneficiază de o alocare de 2,616 miliarde de euro pentru proiecte de apă 

şi apă uzată în perioada actuală de programare, potrivit unui comunicat de presă al 

Ministerului Fondurilor Europene, potrivit Agerpres. 

"Tot astăzi, MFE a informat Guvernul României despre stadiul proiectelor de apă 

şi apă uzată implementate cu fonduri europene în România, inclusiv despre 

măsurile luate pentru urgentarea implementării proiectelor. În actuala perioadă de 

programare (2014-2020), pentru proiecte de apă şi apă uzată România beneficiază 

de o alocare de 2,616 miliarde euro (85% contribuţie UE nerambursabilă şi 15 

fonduri de la bugetul de stat)", se spune în comunicat. 

Portofoliul POIM cuprinde 115 proiecte dintre care: 29 proiecte sunt fazate şi au o 

valoare de 724 milioane de euro; 17 proiecte sunt din actuala perioadă de 

programare şi au o valoare de 3,3 miliarde de euro; 41 de proiecte de asistenţă 

tehnică în valoare de 104 milioane de euro. 

Cu un grad de contractare de 160,19%, aceste proiecte au o valoare totală de 4,1 

miliarde de euro. Dintre cele 17 noi proiecte, 7 dintre ele, cu o valoare de 1,19 

miliarde de euro au fost aprobate după data de 4 noiembrie 2019. 

Conform sursei citate, atât proiectele fazate, cât şi cele de asistenţă tehnică, dar şi 

cele noi se află în implementare în diferite stadii. Până acum aceste proiecte au 

generat un nivel de absorbţie de 14% din totalul sumei disponibile, şi anume 309 

milioane de euro. 

https://ziare.com/stiri/interventie/
https://agerpres.ro/
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În ceea ce priveşte proiectele fazate, acestea sunt în număr de 29. Progresul 

financiar este de 36%, respectiv 231,8 milioane de euro, din care 35,5 milioane de 

euro după data de 4 noiembrie 2019. în ceea ce priveşte progresul fizic, sub 25% se 

află un proiect, între 25% şi 50% se află un proiect, între 50% şi 80% sunt 5 

proiecte, peste 85%: 22 proiecte, din care 4 proiecte finalizate (2 proiecte finalizate 

după 4 noiembrie 2019). 

Potrivit MFE, există 17 proiecte noi de investiţii, iar progresul financiar este de 

0,85%, 25 milioane euro, din care 22,7 milioane euro după 4 noiembrie 2019. 

Conform documentului, 9 proiecte au un progres fizic de sub 1%; între 1% şi 5% 

sunt 3 proiecte; între 5% şi 20% un proiect; iar peste 20% - 4 proiecte. În paralel 

sunt pregătite 28 de proiecte de investiţii în sectorul de apă şi apă uzată a căror 

valoare estimată este 5,769 miliarde de euro. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Ministerul Mediului vrea modificarea Codului Silvic: Vehiculele utilizate 

pentru comiterea de infractiuni silvice vor fi confiscate 

Codul Silvic in varianta modificata ar putea intra la vot final, in Camera 

Deputatilor, saptamana viitoare, iar unul dintre amendamentele importante se 

refera confiscarea mijloacelor utilizate pentru comiterea de infractiuni silvice, 

inclusiv a utilajelor si/sau vehiculelor folosite, potrivit paginii de Facebook a 

Ministerului Mediului. 

 

Noua prevedere legala face parte din setul de masuri pentru combaterea taierilor 

ilegale din padurile Romaniei.Astfel, pe langa amenda si cercetare penala, hotii de 

lemne vor ramane si fara mijloacele pe care le folosesc pentru comiterea 

ilegalitatilor. 

 

"Pana acum, nu era considerata infractiune decat fapta care presupunea un 

prejudiciu mai mare de 5 ori decat pretul mediu al unui metru cub de lemn pe 

picior. Nu credem ca era o masura corecta. In niciun alt sector nu exista ca furtul 

de arbori sa fie sanctionat doar cu o amenda, daca e sub un anumit nivel.Furtul 

este furt, si trebuie pedepsit ca atare!  

https://ziare.com/codul-silvic/
https://ziare.com/stiri/infractiuni/
https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/stiri/amenda/
https://ziare.com/stiri/furt/
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Asadar, dupa adoptarea si promulgarea acestui act normativ, toate furturile de 

arbori din padurile Romaniei, indiferent de valoare, vor intra sub incidenta penala. 

Setul de masuri mai cuprinde inasprirea sanctiunilor, confiscarea mijloacelor 

utilizate in comiterea de infractiuni silvice, inclusiv vehiculele, sau schimbarea 

etapizata a modului de comercializare a lemnului in Romania, din lemn pe picior in 

lemn fasonat", arata Ministerului Mediului. 

 

Ministrul Mediului mentioneaza ca setul de masuri mai cuprinde inasprirea 

sanctiunilor, incadrarea la infractiune a oricarui furt de arbori, indiferent de 

cantitate, sau schimbarea etapizata a modului de comercializare a lemnului in 

Romania, din lemn pe picior in lemn fasonat. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Programul Prima Casă devine ''Noua casă''. Plafonul pentru credite a fost 

majorat 

Guvernul a aprobat joi în primă lectură programul "Noua casă", una dintre 

prevederile acestuia fiind majorarea plafonul pentru creditele pentru achiziţia de 

locuinţe noi de la 70.000 de euro la cel puţin 140.000 de euro. 

" În noua formulă propusă de Ministerul Finanţelor programul se va numi 'Noua 

casă' şi sunt câteva modificări importante aduse în cadrul acestui program pentru a 

stimula dezvoltarea imobiliară şi sectorul construcţiilor şi, în acelaşi timp, pentru a 

veni în sprijinul celor care doresc să achiziţioneze în perioada următoare o locuinţă 

nouă. Astfel, s-a majorat plafonul pentru creditele pentru achiziţia de locuinţe noi 

de la 70.000 de euro la cel puţin 140.000 de euro, cu o valoare a garanţiei de 80% 

din valoarea creditului. Este o modificare substanţială, radicală, care are în vedere 

dezvoltarea sectorului imobiliar, inclusiv pentru locuinţele de până la 120 de metri 

pătraţi, astfel încât cei care au posibilitatea şi doresc să acceseze o astfel de 

facilitate să poată achiziţiona şi apartamente mai mari decât cele care sunt în 

prezent pe piaţă prin programul 'Prima casă'", a declarat şeful Cancelariei prim-

ministrului, Ionel Dancă, la Palatul Victoria, citat de Agerpres. 

https://www.facebook.com/Mediu.Romania/
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Dancă a adăugat că această ordonanţă de urgenţă a fost adoptată în primă lectură, 

urmând ca după primirea avizului de la Consiliul Legislativ să fie adoptată în 

formă finală, în şedinţa de guvern următoare. 

(Sursa:stiri.tvr.ro) 

 

 Marcel Boloș: Avem aprobarea Comisiei Europene pentru programul de 

racordare la rețeaua de gaze 

Comisia Europeană a aprobat Programul de extindere a distribuției de gaze în 

România, a anunțat joi ministrul Fondurilor Europene, Marcel Boloş, la începutul 

ședinței de Guvern. Este vorba despre racordarea la rețea în zonele în care nu 

există distribuție de gaze. 

 

"Începând de ieri avem aprobarea oficială a Comisiei Europene pentru racordul la 

reţeaua de gaze naturale, la reţeaua de distribuţie a gazelor naturale. Este Decizia 

4.460 din 7 iulie 2020, care ne-a fost comunicată în cursul zilei de ieri, a Comisiei 

Europene, în cadrul căreia se precizează că avem această aprobare oficială, deci 

România, începând de ieri, poate să deruleze programul naţional de racordare la 

reţeaua de distribuţie a gazelor naturale pentru toţi cei care urmează să fie 

beneficiari", a spus Boloș. 

 

Acesta a mai afirmat că în următoarea şedinţă de guvern ar putea fi aprobat 

proiectul de OUG privind aplicarea programului. De asemenea, în jurul datei de 1 

august ar putea fi lansat ghidul solicitantului, urmând să fie primite primele cereri 

de finanțare pentru cei care aplică la program, a precizat ministrul fondurilor 

europene. 

 

În luna februarie, ministrul spunea că este estimat un cost al racordării de 8.000 de 

lei. Mai spunea că valoarea programului naţional este de 200 de milioane de euro şi 

numărul de gospodării estimat pentru finanțare este de circa 200.000 de gospodării. 

(Sursa:hotnews.ro) 
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 Polițiștii români, dotați din august cu echipament de ultimă generație. 

Ultrajul sau abuzurile, dovedite mai ușor în instanță 

Poliţiştii vor putea dovedi mai uşor comportamentele agresive sau inadecvate la 

adresa lor începând din august. 6.000 de camere portabile vor intra în dotarea 

Poliţiei Române în această vară - echipamente de ultimă generaţie folosite deja cu 

succes în marile capitale europene. Vor ajunge la agenţii din teren, care le vor ataşa 

pe uniformă în momentul în care intră în tură, atunci când îşi preiau şi armamentul. 

Imaginile de la intervenţii vor fi folosite ca probe în anchete şi pot fi de ajutor şi 

atunci când un cetăţean e abuzat de forţele de ordine. 

Maria Moiş, jurnalist Digi24: Camerele poliţiştilor români vor putea fi observate 

foarte uşor pentru că vor avea mărimea unui telefon mobil. Vor fi ataşate pe 

uniforma agenţilor. A fost semnat deja un acord cadru pentru 12.000 de bucăţi, iar 

primele dispozitive ar urma să ajungă la finalul lunii august. 

Sunt camere de ultimă generaţie făcute special pentru forţele de ordine. Pot 

înregistra până la 12 ore la standarde înalte. Au capacitatea de a filma cadre largi şi 

de a înregistra înainte de a fi pornite tocmai pentru a nu pierde momente cheie din 

intervenţia poliţiştilor. 

Bogdan Ghebaur, purtător de cuvânt IGPR: Bodycamerele vor intra în dotarea 

polițiștilor din teren, în uniformă. Vorbim de cei de la ordine publică, transporturi 

sau rutieră, pentru că ei sunt primii care intra în contact cu cetățeanul. 

Exact acelaşi tip de echipament este folosit deja cu succes de Poliţia Metropolitană 

din Londra. 

Scopul acestor dispozitive este să filmeze orice intervenție pentru a preveni mita 

sau eventuale agresiuni. Nu întodeauna intervenţiile au loc în zone în care se află 

camere de supraveghere. Fără dovezi nu s-ar fi putut afla de exemplu că deputaţii 

PSD implicaţi în scandalul din Centru Vechi le-au adresat expresii jignitoare 

poliţiştilor. 

Bogdan Ghebaur, purtător de cuvânt IGPR: Ce e important de reținut. Imaginile 

vor fi folosite doar în cazurile unor anchete penale. Fie că vorbim despre o sesizare 

de abuz în serviciu venit din partea cetățenilor sau un caz de ultraj. Prin folosirea 

lor se va respecta protecția datelor cu caracter personal. 
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În total, 12.000 de camere de ultimă generaţie vor ajunge la poliţiştii români. 

Valoarea contractului se ridică la peste 15 milioane de lei. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Sindicaliștii din MediaSind, trimiși la muncă. Să nu mai scrie comunicate în 

care să demaște corupția  din TVR! 

„Dacă tăceai, filosof rămâneai”, zice o vorbă veche românească. Dar domnul 

Mircea Radu, se pare, nu o cunoaște și, de aceea, reușește să-și dea foarte tare în 

petic. 

Un comunicat de presă cu pretenții de drept la replică la reacția MediaSind privind 

prejudicierea TVR cu peste 20 milioane de euro, al Serviciului Comunicare și 

Protocol din Societatea Română de Televiziune, condus de fosta vedetă Mircea 

Radu, demonstrează cât de lipsită de profesionalism a devenit activitatea de 

comunicare instituțională în TVR. 

Folosind un limbaj nepotrivit pentru o instituție de presă, Serviciul Comunicare 

încearcă decredibilizarea unei organizații care a demonstrat, cu documente din 

instanță, prejudicierea bugetului Televiziunii Naționale cu peste 20 milioane de 

euro. (amănunte aici Televiziunea Română a fost prejudiciată cu peste 20 de 

milioane de euro, bani ce ar fi trebuit să fie recuperați de la cei responsabili încă 

din 2017! ) 

Prima critică adusă de conducerea TVR la adresa comunicatului MediaSind, e 

legată de lungimea lui. Ni se reproșează că am folosit 1460 cuvinte, 30 paragrafe 

întinse pe 3 pagini și, pentru că administrația Gradea are o adevărată fobie față de 

hotărâri judecătorești incriminatorii pentru ea, pe care le-am invocat în text, 

bineînțeles că nu a înțeles nimic din acest „haloimăs”. Cuvântul îi aparține, 

bineînțeles, domnului Mircea. 

Este amuzant faptul că Doina Gradea și Mircea Radu sunt preocupați de modul în 

care folosesc sindicaliștii din MediaSind timpul de lucru. Adoptând tehnici 

bolșevice de manipulare, conducerea TVR și Mircea Radu se întreabă, retoric, ce 

au făcut sindicaliștii în ziua în care au scris acest comunicat.  

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/televiziunearomanaafostprejudiciatacupeste20demilioanedeeurobanicearfitrebuitsafierecuperatidelaceiresponsabiliincadin2017
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/televiziunearomanaafostprejudiciatacupeste20demilioanedeeurobanicearfitrebuitsafierecuperatidelaceiresponsabiliincadin2017
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/televiziunearomanaafostprejudiciatacupeste20demilioanedeeurobanicearfitrebuitsafierecuperatidelaceiresponsabiliincadin2017
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Și după un calcul „științific” făcut de același Serviciu de Comunicare, a rezultat că 

din 20 de zile lucrătoare, sindicaliștii de la MediaSind lucrează doar 10, pentru că 

scriu comunicate împotriva conducerii TVR, în loc să ia exemplu de la presa 

privată unde se muncește: „la un holding de presă, luna trecută, s-au făcut 

concedieri de zeci de oameni; oameni care munceau zi-lumină fără să crâcnească, 

o făceau de dragul meseriei şi din dorinţa de a pune pe masă o pâine copiilor lor - 

nu făceau comunicate, adică.” 

Deci, ar trebui să muncim zi-lumină fără să crâcnim, dacă nu vrem să fim 

concediați, nu să facem comunicate.  

După acest delir comunicațional, care demonstrează o mentalitate bolșevică, 

conducerea TVR încearcă demontarea  argumentelor care susțin demiterea Doinei 

Gradea din comunicatul MediaSind, folosind o tehnică de manipulare cunoscută - 

 minciună prin omisiune: 

„Vă oferim o replică scurtă şi argumentată juridic, în mod profesionist, pe care o 

puteţi lua ca model în comunicatele dumneavoastră viitoare: 

a) Referitor la Decizia nr. 16/2016 – SRTv şi orice instituţie publică ale cărei 

fonduri sunt auditate de Curtea de Conturi are dreptul, conform legii, să conteste 

măsurile dispuse de auditori. SRTv a contestat în parte măsurile cuprinse în 

Decizia nr. 16/2016, inclusiv măsura dispusă în legătură cu restructurarea”. 

Ceea ce omite, în mod intenționat, să spună comunicatul TVR, e rezultatul acestei 

contestații și anume, că aceasta a fost respinsă de Curtea de Conturi, de Curtea de 

Apel București prin Sentinta nr. 2830 din 4 iulie 2017 și de Înalta Curte de Casație 

și Justiție prin Hotărârea nr. Hotărârea nr.1759 din 7 aprilie 2020. Ceea ce 

înseamnă, potrivit dispozițiilor legale, că administrația TVR trebuia să recupereze 

încă din 2017 prejudicii în cuantum de peste 20 milioane de euro de la persoanele 

responsabile!  

Doina Gradea și Mircea Radu ne acuză că am oferit informații neadevărate și 

atunci când invocam prejudiciul uriaș creat de SC Splendid Media SRL: 
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„b) SRTv a formulat acţiune în pretenţii împotriva fosta Splendid Media SRL, în 

prezent ONE DIGITAL STORE SRL, obiect al Dosarului nr. 24.727/3/2015, 

acţiune care a fost admisă, instanţa obligând pârâta să plătească SRTv suma de 

24.857.827,90 lei. În vederea recuperării sumei datorate SRTv a introdus cerere la 

Tribunalul Municipiului Bucureşti”.  

Ceea ce nu spune comunicatul TVR este că prejudiciul demonstrat de Curtea de 

Conturi – și anume peste 2 milioane de euro în cazul disponizibilizărilor ilegale de 

personal  și aproximativ 16 milioane de euro în cazul fostei SC Splendid Media, nu 

a fost calculat și recuperat, așa cum impunea Decizia Curții de Conturi. Suma 

cerută în instanță a fost de 24 857 827,90 lei, adică aproximativ 5 milioane de euro. 

Nici Doina Gradea și nici Mircea Radu nu răspund în comunicat ce s-a întâmplat 

cu restul sumei de peste  15 milioane de euro din Decizia nr. 16/2016, dacă luăm în 

calcul și penalitățile și dobânzile aferente! 

După ce s-au făcut că nu înțeleg denumirea folosită pentru filiala TVR din 

Republica Moldova, șefii TVR ne cer date pentru susținerea afirmației ”jaful din 

TVR se petrece în mod sistematic iar autorii se bucură de protecţia şi 

complicitatea politicii” . Le oferim câteva exemple, care ilustrează această 

complicitate prin neimplicare a unor politicieni: 1. Blocarea activității comisiei de 

anchetă, votată în Parlamentul României, pentru anchetarea fraudelor comise în 

cadrul Festivalului Cerbul de Aur și în cazul încheierii unor contracte cu diversi 

colaboratori (Hotărârea nr. 5/2019 pentru constituirea unei comisii de anchetă 

privind modalitatea de încheiere a unor contracte de colaborare cu terțe persoane 

și modul de angajare și efectuare a cheltuielilor din bani publici în executarea 

contractelor de colaborare la Societatea Română de Televiziune) 

Un alt exemplu se referă la faptul  că de ani de zile Rapoartele de activitate nu sunt 

introduse pe ordinea de zi a Comisiilor de specialitate, blocându-se, astfel 

posibilitatea legală de a demite conducerea TVR. 

 

 

 

https://lege5.ro/Gratuit/gmzdcnrqhe3a/hotararea-nr-5-2019-pentru-constituirea-unei-comisii-de-ancheta-privind-modalitatea-de-incheiere-a-unor-contracte-de-colaborare-cu-terte-persoane-si-modul-de-angajare-si-efectuare-a-cheltuielilor-din-
https://lege5.ro/Gratuit/gmzdcnrqhe3a/hotararea-nr-5-2019-pentru-constituirea-unei-comisii-de-ancheta-privind-modalitatea-de-incheiere-a-unor-contracte-de-colaborare-cu-terte-persoane-si-modul-de-angajare-si-efectuare-a-cheltuielilor-din-
https://lege5.ro/Gratuit/gmzdcnrqhe3a/hotararea-nr-5-2019-pentru-constituirea-unei-comisii-de-ancheta-privind-modalitatea-de-incheiere-a-unor-contracte-de-colaborare-cu-terte-persoane-si-modul-de-angajare-si-efectuare-a-cheltuielilor-din-
https://lege5.ro/Gratuit/gmzdcnrqhe3a/hotararea-nr-5-2019-pentru-constituirea-unei-comisii-de-ancheta-privind-modalitatea-de-incheiere-a-unor-contracte-de-colaborare-cu-terte-persoane-si-modul-de-angajare-si-efectuare-a-cheltuielilor-din-
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Și nu în ultimul rând, vorbim de zecile de petiții, sesizări, memorii venite din 

partea principalelor organizații naționale și internaționale din media privind 

numeroasele abuzuri comise de actualul președinte-director general, care au fost 

ignorate de Comisiile de specialitate din Parlament, ceea ce a dus la menținerea în 

fruntea instituției publice a acestei conduceri, inclusiv a consilierului pe probleme 

de management și coordonator al Serviciului Comunicare, Mircea Radu. 

În încheiere, comunicatul TVR reia obsesiile șefei TVR legate de legalitatea și 

legitimitatea MediaSind în Televiziunea Română. 

Repetăm: toate demersurile noastre din TVR sunt legale și legitime. Sindicatul 

Român al Jurnaliștilor MediaSind, așa cum se înțelege clar din denumire, este un 

sindicat național al jurnaliștilor, care are filială și în SRTV. De altfel,  aceasta 

chestiune am lămurit-o în  răspunsul, oferit pe larg, în comunicatul din data de 4 

iulie, în urma gafei comise de același Serviciu de Comunicare: Serviciul condus de 

fosta vedetă, Mircea Radu, „din dragoste” dezinformează opinia publică: 

Conducerea TVR susține că nu va exista nicio sedință de CA pentru activitatea 

sefei TVR deși aceasta a fost deja convocată pentru data de 8 iulie! 

Apropo de gafa uriașă de comunicare, legată de negarea informației privind ședința 

de analiză a managementului actualei conduceri: nici un cuvânt, domnu’ Mircea, 

dar nici un cuvânt? 

Înainte să trimită la “treabă” pe sindicaliștii MediaSind pentru “că este de muncă“ 

comunicatul conducerii TVR nu uită să precizeze, că ne va acționa în justiție 

pentru prejudiciile de imagine solicitând și daune morale. 

În orice instituție publică din orice țară democrată, un astfel de comunicat de presă 

și o astfel de  atitudine neprofesionistă, duceau instantaneu la demiterea autorilor, 

dar și a întregului management. 

Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind nu se va lăsa intimidat de presiunile 

șefilor TVR care, fiind susținuți politic, tratează cu aroganță și nesimțire orice 

avertizare publică venită din partea societății civile. Totodată, organizația îi asigură 

pe cei aproximativ 600 de membri din Televiziunea Română că va fi, în 

continuare, alături de ei, apărându-le drepturile! 

(Sursa: Departament Comunicare SRJ MediaSind) 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/serviciulcondusdefostavedetamircearadudindragostedezinformeazaopiniapublicaconducereatvrsustinecanuvaexistaniciosedintadecapentruactivitateasefeitvrdesiaceastaafostdejaconvocatapentrudatade8iulie
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/serviciulcondusdefostavedetamircearadudindragostedezinformeazaopiniapublicaconducereatvrsustinecanuvaexistaniciosedintadecapentruactivitateasefeitvrdesiaceastaafostdejaconvocatapentrudatade8iulie
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/serviciulcondusdefostavedetamircearadudindragostedezinformeazaopiniapublicaconducereatvrsustinecanuvaexistaniciosedintadecapentruactivitateasefeitvrdesiaceastaafostdejaconvocatapentrudatade8iulie
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/serviciulcondusdefostavedetamircearadudindragostedezinformeazaopiniapublicaconducereatvrsustinecanuvaexistaniciosedintadecapentruactivitateasefeitvrdesiaceastaafostdejaconvocatapentrudatade8iulie
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 CA al TVR cere oficial demisia Doinei Gradea: Televiziunea nationala se 

afla intr-o situatie deplorabila 

Reprezentantii salariatilor in Consiliul de Administratie al Televiziunii Romane, 

Monica Ghiurco si Karen Sebesi, reprezentantul Partidului National Liberal, 

Cristian Petcu, reprezentantul USR, Dan Lazea, si reprezentantul PSD, Sorin 

Iliesiu, au solicitat, printr-o scrisoare deschisa, demisia Doinei Gradea din functia 

de presedinte - director general al TVR, potrivit site-ului MediaSind. 

 

Miercuri, prin sistem de videoconferinta, a avut loc o sedinta a Consiliului de 

Administratie al Societatii Romane de Televiziune (SRTv), iar pe ordinea de zi s-a 

aflat analiza managementului Doinei Gradea. 

 

"Dupa aproximativ 6 ore de dezbateri aprinse, timp in care s-a discutat activitatea 

presedintelui-director general, Doina Gradea, cererile de demisie au curs una dupa 

alta. Reprezentantii salariatilor din CA, Monica Ghiurco si Karen Sebesi, 

reprezentantul Partidului National Liberal, Cristian Petcu, reprezentantul USR, 

Dan Lazea si reprezentantul PSD, prof. Sorin Iliesiu, au solicitat acest lucru chiar 

oficial, printr-o scrisoare deschisa. In zilele urmatoare, este de asteptat sa se ralieze 

la acest demers si ceilalti membri ai Consiliului de Administratie", se arata pe site-

ul sindicatului. 

 

Ce se intampla daca nu demisioneaza 

 

In cazul in care sefa TVR va refuza sa demisioneze, este avut in vedere trimiterea 

catre Parlament a unei solicitari de demitere a Doinei Gradea, pentru activitate 

necorespunzatoare, in conformitate cu prevederile Art. 20 alin (3) din Legea 

nr.41/1994 privind organizarea SRR si SRTV:  

Comisiile permanente de specialitate, reunite, ale celor doua Camere pot propune, 

cu votul majoritatii membrilor plenului Parlamentului, demiterea oricarui membru 

al consiliului de administratie, a carui activitate este necorespunzatoare. 

 

Parlamentul decide prin votul majoritatii. Locul devenit vacant in acest mod sau 

din orice alt motiv va fi ocupat de supleantul titularului. 

https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/psd/
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"Argumentele sunt numeroase si sunt deja binecunoscute. Situatia deplorabila in 

care se afla TVR dupa mai mult de jumatate din mandatul dumneavoastra de 

presedinte director general este cel mai bine reflectata de audientele postului. 

Practic, in acest moment, la o medie saptamanala de circa 2%, TVR nu isi mai 

indeplineste misiunea publica pentru ca risca sa devina irelevanta pentru public (o 

medie in prime time in MAI si IUNIE de doar 0,8% Rtg, deci sub un punct de 

rating)", se arata in scrisoare. 

 

Despre scaderea audientei, semnatarii spun ca este "un rezultat previzibil", atata 

vreme cat au fost reduse "dramatic" in ultimele luni programele TVR. 

 

"Singurele emisiuni pastrate pe post au fost cele realizate cu colaboratori, pentru 

care s-au facut plati consistente, in vreme ce personalul propriu era tinut acasa prin 

Decizia presedintelui - director general, ingradindu-li-se realizatorilor din TVR 

dreptul la munca. Dar caderea audientelor a fost continua de la inceputul 

mandatului dumneavoastra de PDG - calitate in care, practic, decideti grila TVR". 

 

Monica Ghiurco, Sorin Iliesiu, Dan Lazea, Cristian Petcu si Karen Sebesi spun ca 

este "momentul unui restart". 

 

"Va cerem sa puneti binele institutiei mai presus de binele personal, sa va inaintati 

demisia si sa permiteti astfel alegerea unui alt presedinte - director general 

impreuna cu care sa putem lucra in aceasta a doua parte a mandatului nostru". 

 

Doina Gradea a fost validata de Parlament, pe 28 martie 2018, in functia de 

presedinte al Consiliului de Administratie al Societatii Romane de Televiziune cu 

209 voturi "pentru", 40 de voturi "impotriva" si o abtinere. 

 

Cine sunt membrii CA 

 

Cei 13 membri titulari ai CA sunt: Doina Gradea, Smaranda Vornicu Shalit, Sorin 

Iliesiu si Bogdan Ghitulescu (PSD), Cristian Vasile Petcu si Liviu Bratescu (PNL), 

Dorin Dan Lazea (USR), Nagy Debreczeni Hajnalka (Grupul parlamentar 

al UDMR), Cornea Raico (din partea grupului minoritatilor nationale), Catalin 

Blebea (din partea Guvernului), Christel Topescu (din partea Presedintiei 

https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/udmr/
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Romaniei) si jurnalistii Monica Ghiurco si Karen Sebesi, ca reprezentanti ai 

salariatilor SRTv. 

 

Membrii supleanti sunt Sorin Burtea, Cristina Dobritoiu, Camelia Oana Ivascu, 

Tiberius Daniel Musuroi (din partea PSD), Cristina Ancuta Pocora si Radu Carp 

(PNL), Bogdan Victor Ghiu (USR), Peter Istvan Rostas (UDMR), Ghita Andreea 

Julika (grupul minoritatilor nationale), Bogdan Alexandru Cuza (din partea 

Presedintiei Romaniei), Mihai Radulescu si Cristian Stoian (din partea salariatilor 

SRTv). 

 

Dupa validarea de catre Parlament, membrii Consiliului de Administratie al SRTv 

s-au reunit si au propus-o pe Doina Gradea in functia de presedinte. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Iohannis a promulgat Legea care acorda noi drepturi oamenilor persecutati 

politic, celor deportati sau luati prizonieri 

Presedintele Klaus Iohannis a promulgat legea prin care persoanelor persecutate 

politic de dictatura instaurata din data de 6 martie 1945, precum si cele deportate in 

strainatate ori constituite in prizonieri, au dreptul la o indemnizatie lunara de 350 

lei, pentru fiecare an de internare abuziva in spitalele de psihiatrie sau de domiciliu 

obligatoriu. 

 

"Persoanele care s-au aflat in una dintre situatiile prevazute la art. 1 alin. (1) lit. c) 

si d) au dreptul la o indemnizatie lunara de 350 lei pentru fiecare an de internare 

abuziva in spitalele de psihiatrie sau de domiciliu obligatoriu, indiferent daca sunt 

sau nu sunt pensionate", arata actul normativ initiat de mai multi deputati si 

senatori UDMR si promulgat, joi, de seful statului. 

 

Articolul 1 alin. (1) al Legii in vigoare, la care face referire actul normativ 

promulgat, prevede: "Constituie vechime in munca si se ia in considerare la 

stabilirea pensiei si a celorlalte drepturi ce se acorda, in functie de vechimea in 

munca, timpul cat o persoana, dupa data de 6 martie 1945, pe motive politice: c) a 

fost internata in spitale de psihiatrie; d) a avut stabilit domiciliu obligatoriu". 

https://ziare.com/cristina-ancuta-pocora/
https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/udmr/
https://ziare.com/stiri/spitale/


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 10 iulie 2020 43 

 

Proiectul legislativ a fost adoptat, pe 17 iunie, de catre Camera Deputatilor, in 

calitate de for decizional si trimis in aceeasi zi spre promulgare. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Romania va achizitiona trenuri tehnologice pentru modernizarea caii ferate. 

Orban: Peste 70% din reteaua de cale ferata are termenul depasit pentru 

reparatii capitale 

Premierul Ludovic Orban a afirmat, joi, la inceputul sedintei de Guvern, ca peste 

70% din reteaua de cale ferata are termenul depasit pentru reparatii capitale, fiind 

peste o mie de poduri si podete in aceasta situatie, din aceasta cauza, se merge 

incet, fiind impuse restrictii. Ministrul fondurilor Europene, Marcel Bolos, a 

anuntat ca Romania a primit aprobarea Comisiei Europene pentru achizitionarea 

unor trenuri tehnologice care vor moderniza reteaua. 

 

"Avem aprobarea pentru trenurile de lucru pentru CFR Infrastructura. In urma 

achizitionarii acestora se are in vedere ca ritmicitatea lucrarilor de reabilitare 

pentru linia de cale ferata sa fie simtitor schimbata si sa aducem un plus valoare", a 

anuntat, joi, la inceputul sedintei de Guvern, ministrul Marcel Bolos. 

 

Premierul Ludovic Orban a prcizat ca Comisia europeana solicita cu prioritate 

reabilitarea transportului feroviar. 

 

"CE considera transportul ferooviar ca transport prioritar a fi dezvoltat. Acesta 

confera siguranta, transport, viteza in deplasare si este prietenos cu natura. Reteaua 

de cale ferata este in stare critica, avem peste 70% din retea are termenul depasit 

pentru reparatii capitale si nu a existat in ultimii ani aproape niciun interes pentru 

modernizarea infrastructurii feroviare. Aceste trenuri de lucru le pui pe sine si, 

dupa ce trece trenul ai modernizata linia la standarde de transport", a precizat 

premierul. 

 

Orban a mai afirmat ca "una din marile probleme pe care le avem si care afecteaza 

incluziv potentialul de dezvoltare economica este faptul ca transportul feroviar de 

marfa se deruleaza foarte lent din cauza restrictiilor". 

https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/stiri/cfr/
https://ziare.com/stiri/transport/
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"Sunt peste o mie de poduri si podete care au termenul depasit pentru reparatii 

capitale. Dureaza foarte mult, cantitatea pe care poti sa o transporti este foarte mica 

si practic aceste trenuri tehnologice ne ofera posibilitatea extraordinara de a creste 

foarte rapid numarul de kilometri reabilitati. Vizez sa punem primul tren catre 

Moldova, al doilea catre sud, ca pe Cluj, am inteles ca lucrurile merg bine", a mai 

declarat Orban. 

 

Bolos a prcizat ca, alaturi de trenurile tehnoologice vor fi cumparate si doua trenuri 

de electrificare. 

(Sursa:ziare.com) 

 

 Firmele de transport românești ar putea fi afectate de noi legi europene 

Firmele de transport românești ar putea avea de suferit ca urmare a unor legi 

europene aprobate, miercuri seara, de Parlamentul European, comisarul European 

pentru Transport, Adina Vălean, și fostul comisar european pentru politică 

regională, Corina Crețu, contestând forma actelor normative trecută prin 

legislativul comunitar. 

Vorbim despre noul Pachet de Mobilitate al Uniunii Europene, inițiat de Comisia 

Europeană într-o formă care a fost modificată apoi de Consiliul Uniunii Europene 

(statele membre).  

Miercuri seara, Parlamentul European a adoptat, și el, legile în forma modificată de 

Consiliu, urmând să fie trimise astfel la Jurnalul Oficial al UE pentru a intra în 

vigoare. 

Principalele prevederi ale Pachetului de Mobilitate UE: 

1. Firmele de transport rutier vor trebui să-și organizeze programele astfel încât 

șoferii angajați în transportul transfrontalier de mărfuri să se poată întoarce 

acasă la intervale regulate (la fiecare trei sau patru săptămâni, în funcție de 

calendarul de lucru). Perioada de odihnă obligatorie de la sfârșitul 

săptămânii nu poate să fie petrecută în cabina camionului. Dacă perioada de 

odihnă nu este petrecută acasă, companiile trebuie să plătească cheltuielile 

de cazare ale șoferilor. 

https://ziare.com/stiri/tren/
https://www.europarl.europa.eu/news/ro/press-room/20200706IPR82714/parlamentul-adopta-o-reforma-majora-a-sectorului-de-transport-rutier
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2. Tahografele camioanelor vor fi folosite pentru a înregistra trecerea unei 

frontiere, ajutând astfel la combaterea fraudei. 

3. Pentru a evita cabotajul sistematic, va exista și o „perioadă de așteptare” de 

4 zile înainte de a putea efectua noi operațiuni de cabotaj în aceeași țară, cu 

același vehicul. 

4. O altă prevedere va împiedica o companie de transport dintr-un stat membru 

să folosească o altă firmă constitută într-un alt stat membru UE, prin care să-

și asigure o prezență de formă în străinătate, pentru a evita noile obligații 

legale. Parlamentul European susține că astfel va combate utilizarea firmelor 

de tip <<cutie poștală>> de către companiile de transport rutier de marfă. 

Acestea trebuie să poată demonstra că desfășoară o proporție semnificativă 

din activități în statul membru în care sunt înregistrate. 

5. Noile reguli impun camioanelor să se întoarcă la centrul operațional al firmei 

la fiecare opt săptămâni. Folosirea vehiculelor utilitare ușoare de peste 2,5 

tone va trebui, de asemenea, să respecte normele Uniunii pentru operatorii 

de transport. De exemplu, vehiculele vor trebui echipate cu tahografe. 

6. Alte reguli se referă la utilizarea șoferilor ca lucrători detașați și va impune 

firmelor de transport din UE să dea salarii în condiții similare indiferent de 

naționalitatea șoferilor, în țara în care se desfășoară activitatea.  

Regulile privind detașarea șoferilor se vor aplica cabotajului și operațiunilor 

de transport transfrontalier, cu excepția tranzitului, a operațiunilor bilaterale 

și a operațiunilor bilaterale cu două activități suplimentare de încărcare 

și/sau descărcare. 

Termene de aplicare a pachetului de mobilitate UE: 

 Regulile referitoare la detașare se vor aplica la 18 luni de la intrarea în 

vigoare a legislației. 

 Regulile referitoare la timpul de odihnă, inclusiv la întoarcerea șoferilor, se 

vor aplica la 20 de zile după publicarea legislației. 
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 Regulile referitoare la întoarcerea camioanelor și alte modificări referitoare 

la accesul la piață se vor aplica la 18 luni de la intrarea în vigoare a 

legislației privind accesul la piață. 

De precizat că regulamentele europene se aplică direct în statele membre, în timp 

ce directivele necesită transpunerea în legislația națională. 

Pachetul de Mobilitate - descarcă documentele: 

 Regulamentul privind accesul la profesie și la piață – textul integral 

 Regulamentul privind duratele de conducere și perioadele de repaus și 

tahografele – textul integral 

 Directiva privind controlul aplicării normelor și detașarea conducătorilor 

auto în sectorul transportului rutier – textul integral 

 Reforma referitoare la șoferii de camioane: Coreperul confirmă acordul 

provizoriu asupra pachetului privind mobilitatea (comunicat de presă, 20 

decembrie 2019) 

Comisia Europeană critică modificările 

Comisia Europeană, care a făcut propunerea legislativă, critică acum modificările 

introduse de miniștrii transporturilor din țările UE (în Consiliul UE) și mențiunute 

acum, fără amendamente, de Parlamentul European. 

Comisarul european pe Transport, Adina Vălean, a salutat totuși adoptarea legilor, 

pe partea de „îmbunătățiri sociale”. 

În schimb, ea a criticat introducerea măsurii întoarcerii obligatorii a camioanelor în 

statul membru de care aparțin la fiecare opt săptămâni și restricțiile impuse 

opțiunilor combinate de transport. 

„Aceste măsuri nu au făcut parte din propunerile Comisiei din 31 mai 2017 și nu 

au făcut obiectul unui studiu de impact. Obligația de întoarcere a camionului poate 

duce la ineficiență în sistemul de transport și la o creștere inutilă a emisiilor de 

carbon, poluare și congestionare rutieră, în timp ce restricțiile privind transportul 

combinat ar putea diminua eficacitatea acestuia în susținerea operațiunilor 

multimodale de tansport de marfă”, a spus Vălean. 

http://data.consilium.europa.eu/doc/document/ST-5115-2020-REV-1/ro/pdf
http://data.consilium.europa.eu/doc/document/ST-5114-2020-REV-1/ro/pdf
http://data.consilium.europa.eu/doc/document/ST-5114-2020-REV-1/ro/pdf
http://data.consilium.europa.eu/doc/document/ST-5112-2020-REV-1/ro/pdf
http://data.consilium.europa.eu/doc/document/ST-5112-2020-REV-1/ro/pdf
https://www.consilium.europa.eu/ro/press/press-releases/2019/12/20/truck-drivers-reform-coreper-confirms-provisional-agreement-on-mobility-package/
https://www.consilium.europa.eu/ro/press/press-releases/2019/12/20/truck-drivers-reform-coreper-confirms-provisional-agreement-on-mobility-package/
https://www.consilium.europa.eu/ro/press/press-releases/2019/12/20/truck-drivers-reform-coreper-confirms-provisional-agreement-on-mobility-package/
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Comisia va putea să propună din nou modificări ale legilor transportului european, 

înainte de intrarea în prevederilor aprobate acum, dar pentru asta va face un studiu 

de impact până la finalul anului 2020. 

Vălean a făcut apel la firmele de transport din UE și la autoritățile naționale să 

ofere informații relevante Comisiei Europene pentru evaluarea de impact. 

„Dacă este necesar, Comisia își va exercita dreptul de a prezenta o propunere 

legislativă înainte de intrarea în vigoare a celor două dispoziții”, a avertizat 

comisarul european. 

Și europarlamentarul Corina Crețu, fost comisar european pentru politică 

regională, a votat acum împotriva pachetului de mobilitate, avertizând că noile legi 

UE vor „face rău României”. 

„Pachetul de Mobilitate - adoptat aseara de către Parlamentul European - reprezintă 

o mare nedreptate care se face ţărilor din Estul Europei. Așa cum am anunțat în 

repetate rânduri, am votat împotriva Pachetului de Mobilitate propus de Comisia 

Europeană”, a afirmat Crețu, pe Facebook. 

Argumentele Corinei Crețu: 

 Măsurile impuse prin Pachet vor afecta în mod cert activitatea 

transportatorilor români şi activitatea transportatorilor din alte cel puțin nouă 

state din Estul Europei. 

 Măsurile propuse de Comisia Europeană sunt cu atât mai puţin oportune 

acum, în contextul epidemiei de coronavirus. 

 Există prevederi care chiar pot pune în pericol direct şoferii – prin obligaţia 

ca aceştia să se odihnească în afara cabinelor la o anumită perioadă de timp. 

 Acestea, dar și alte măsuri pe care le impune Pachetul reprezintă prevederi 

care vor duce la pierderi importante pentru sectorul românesc de transport. 

 

 

https://www.facebook.com/EUCorinaCretu/
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Ea a cerut Guvernului României să atace Directiva UE la Curtea Europeană de 

Justiție. „Sper ca autorităţile române să atace Directiva la Curtea Europeană de 

Justiţie şi să nu lase lucrurile să meargă mai departe în această formă. Acceptarea 

situaţiei ar provoca o lovitură majoră pentru economia României şi aşa puternic 

încercată de situaţia din prezent”. 

(Sursa:hotnews.ro) 

 

 

 92% dintre români cunosc noțiunea de „cetățean al UE”, dar doar 62% știu 

ce înseamnă 

Marea majoritate a românilor (92 %) cunoaște noțiunea de „cetățean al Uniunii 

Europene”, cu un punct procentual mai mult decât media Uniunii Europene, de 

91%, arată un nou eurobarometru publicat de Comisia Europeană. 

Sensibilizarea cetățenilor la acest termen a crescut constant din 2015, când 

procentul era de 87 %. 

Totuși, doar 62% dintre români știu ce înseamnă să fii „cetățean al UE”, față de 

65%, cât este media europeană. 

Potrivit sonsajului, 83% dintre respondenții români consideră că libertatea de 

circulație în cadrul UE aduce beneficii generale economiei, comparativ cu o medie 

europeană de 84%. 

Cetățenii știu despre dreptul de a depune o plângere la instituțiile Uniunii Europene 

(89 %), cu dreptul de ședere în orice stat membru al UE (85 %) și despre dreptul de 

a fi tratat în același mod ca un cetățean al statului membru respectiv (81 %) atunci 

când se află într-un alt stat membru. Deși procentul europenilor care știu ce au de 

făcut în cazul în care drepturile lor de cetățeni ai UE nu sunt respectate crește 

constant, numai 37 % dintre europeni consideră că sunt bine informați, ceea ce 

reprezintă o creștere cu 11 procente față de procentajul de 26 % din 2015. 

„Mă bucur să constat că din ce în ce mai mulți europeni sunt informați despre 

drepturile lor care decurg din cetățenia UE: dreptul de a locui într-un alt stat 

membru, de a fi tratat în mod egal indiferent de cetățenie sau de a vota și de a 

candida la alegerile europene.  

https://ec.europa.eu/romania/news/20200709_sondaj_drepturi_cetateni_ro?fbclid=IwAR0CAvPEuzfHnrsycBpYw9QDQ501daIMOOIDOBt3l2mUoMcE3JtCfex_4Mg
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Cetățenii trebuie să știe însă și cum să își apere aceste drepturi atunci când nu sunt 

respectate. Vreau să le oferim cetățenilor europeni toate mijloacele necesare pentru 

a profita pe deplin de tot ce le poate oferi Europ.”, a spus vicepreședinta pentru 

valori și transparență, Vera Jourova, potrivit unui comunicat al CE. 

„Promovarea cetățeniei UE și încurajarea participării la viața democratică 

reprezintă în continuare una dintre principalele priorități ale Comisiei. De aceea, 

faptul că o majoritate covârșitoare a europenilor știu ce înseamnă concret a fi 

cetățean al Uniunii Europene este foarte încurajator. Comisia Europeană se 

angajează totodată să acționeze pentru a le permite cetățenilor să beneficieze în 

continuare de toate drepturile conferite de cetățenia UE. Acest angajament este cu 

atât mai puternic în aceste vremuri marcate de pandemia de COVID-19, când 

trebuie să fim deosebit de vigilenți pentru a proteja drepturile cetățenilor”, 

a adăugat comisarul pentru justiție și consumatori, Didier Reynders. 

(Sursa: Digi 24) 

 


